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Pirmajā Adventē, 27. novembrī, skanot svētku koncertiem, 
iedegta Rīgas galvenā Ziemassvētku egle. Pēc divu gadu 
pārtraukuma atklāts arī Vecrīgas Ziemassvētku tirdziņš

Lasiet tīmeklī! 

www.laiks.us

Rīgā sācies Ziemassvētku laiks
“Šogad tirdziņš svin apaļu 

jubileju – apmeklētājus tas 
prie cēs jau divdesmito gadu. Tā 
atvēršana  ik gadu ir kā simbols 
tam, ka ir sācies Ziemassvētku 
gaidīšanas laiks. Mūsu galve-
nais prieka avots šajā laikā ir 
redzēt lielo interesi un prieku 
gan rīdzinieku, gan pilsētas 
viesu sejās. Tirdziņš ir neat ņe-
mama Adventa laika daļa, ko 
izbauda gan bērni, gan pieau-
gušie. Redzam atgriešanās 
prieku arī tirgotājos, visiem 
satikties pēc divu gadu pauzes 
ir liels notikums,” saka Vecrīgas 
Ziemassvētku tirdziņa rīkotājs 
Andris Kreislers. 

Doma laukumā arī iedegta 
krāšņākā Rīgas egle. Tā ir 
vairāk nekā 11metrus gaŗa un 
tajā ir 2800 metru eglīšu vir-
teņu. 

Doma laukumā tirdziņā būs 
vairāk nekā 80 tirgotāju, amat-
nieku, mājražotāju un rokdarb-
nieku, kas piedāvās iegādāties 
gan Ziemassvētku dāvanas, gan 
nobaudīt tradicionālos šo svēt ku 
ēdienus un dzērienus. 

“Santa’s Fun Run and walk”. 
Pasākuma sākums un noslē-
gums būs Doma laukumā, taču 
skrējiena maršruts vedīs pa 
vairākām lielākām un mazākām 
Vecrīgas ielām. 

Jaunā gada sagaidīšanas pa -
sākumā 31.decembrī plkst. 20:00 
vakaru ieskandinās Ivo Grīs-
niņš-Grīslis ar grupu, pēc tam 
plkst. 22:00 vakaru ar kopīgām 
dejām līdz pat 02:00 naktī ai -
cinās pavadīt DJ Toms Grēviņš. 

Gaismu eglei un tirdziņam 
nodrošina energokompānija 
“Enefit”. 

Vecrīgas Ziemassvētku tir
dziņa darba laiks: 

Pirmdiena – ceturtdiena no 
plkst. 11:00 līdz 21:00

Piektdienās un sestdienās no 
plkst. 10:00 līdz 22:00

Svētdienās no plkst. 10:00 
līdz 20:00

Ziemassvētku vecīša na  mi ņa 
darba laiks: 

Ceturtdienās  un  piektdienās 
no plkst. 16:00 līdz 21:00

Sestdienās no plkst. 12:00 līdz 
20:00

Svētdienās  no plkst. 12:00 
līdz 18:00

Plašāka kultūras programma 
apskatāma mājas lapā
www.vzt.lv. 

Domās ik dienu esam ar Ukrainu 
tās kaŗā par brīvību. Bet tālāk dien-
vidaustrumos noris vēl kāda asi-
ņaina brīvības cīņa. Lai godinātu 
drosmīgās sievietes, kas cīnās par 
savu brīvību Irānā, Pasaules latviešu 
mākslas centrs (PLMC) ir izveidojis 
izstādi, kuŗā apskatāmi sieviešu 
radīti mākslas darbi no mūsu 
pastāvīgās kollekcijas. Te ir gan 
abstrakti, gan figurāli darbi, sākot ar 
Kristas Svalbonas detālizētajām ap -
cerēm par māju nozīmi un beidzot 
ar feministiskajām Dainas Dagnijas 
gleznām, kas tapušas 70. gadu 
trauk smainajā Amerikā un atspo-
guļo vairākas apklusinātu sieviešu 
paaudzes.

Izstādes nosaukums aizgūts no 
Virdžīnijas Vulfas slavenās esejas 
“Sava istaba” (A Room of One’s 
Own). Vulfas eseja iztirzā galvenos 
šķēršļus, kas vēsturiski bijuši jāpār-
var sievietēm, ja tās vēlējās gūt 
panākumus mākslas jomā. Izstāde ir 
daudzveidīga un neparasta, tā ietveŗ 
glezniecību, fotografiju, tēlniecību, 
kā arī tekstildarbus.

PLMC darba laiki ziemā: sestdien un 
svētdien no 12.00-16.00 un pēc ie  priek-
šēja pieraksta, sazināties ar karlis@
plmc.lv 22 458 436 www.plmc.lv/lv/ 

Sievietes mākslinieces
Vecrīgas Ziemassvētku tir-

dziņā līdzīgi kā aizvadītajos 
gadus īpaši gaidītas ģimenes ar 
bērniem –  IKEA namiņā būs 
sastopams Ziemassvētku ve  cī-
tis, rūķi, varēs izvizināties ka -
ruselī, ar DHL  nosūtīt vēstuli 
Ziemassvētku vecītim, brīvdie-
nās iemēģināt roku piparkūku 
cepšanā, kā arī klātienē apskatīt 
dzīvas aitiņas. 

Piektdienu vakaros mūzicēs 
Latvijā pazīstami DJ – Artis 
Volfs, Linda Samsonova, Kārlis 
Ķilkuts, Artūrs Krūzkops, Jāns, 
savukārt Jaungada naktī – 
Toms Grēviņš. Sestdienās un 
svētdienās uz skatuves dziedās 
vokālie ansambļi, koŗi un gru-
pas – “Hāgenskalna Mūzikanti”, 
folkloras kopa “Luča”, “Jacob 
Noiman band”, etno kompānija 
“Zeidi”, grupa “The Bad Hab
bits”, kā arī vokālie ansambļi un 
koŗi no Liepājas, Aizkraukles, 
Ādažiem u.c. pilsētām.  Jautrās 
dejās aicinās Rīgas Danču 
klubs, savukārt “Lielkrūzes rūķi” 
parūpēsies par radošām un 
interesantām rūķu darbnīcām. 

11. decembrī plkst. 10:30 inte-
resenti un entuziasti aicināti 
piedalīties kopīgā Ziemassvēt-
ku vecīšu skrējienā un gājienā 
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Nedēļas gudrība
“... visi kaŗa stāsti vēsta vienu un to pašu – par kaŗavīru nāvi. Bet tas nedrīkst apnikt, tas 

jāraksta un jādaudzina tik ilgi, kamēr arī tie, kas nepazīst kaujas lauka, ieklausīsies vārdos 

"kaŗavīra nāve" tik dziļi, ka tie vairs neliksies banāli, kamēr tie, kas mūsu brīvības cīņu laikā 

sēdēja gan savās, gan citu mājās, sapratīs, ka Brāļu kapos nav apglabāti tikai miroņi, bet 

cilvēki, jauni cilvēki, kuŗiem gribējās dzīvot un kuŗu nāvei mums jāpateicas par visu, kas 

mums ir.”
Mariss Vētra, romānā “Div'dūjiņas” 

2023. gada kalendārs:  ................... gab. x US $22.00….........…............

Piesūtīšana: ASV – par katru pirmo US $3.00

Par katru nākamo uz to pašu adresi US $1.50

Ārpus ASV – par katru pirmo US $3.50 (Maksa ASV dolaros)
Par katru nākamo uz to pašu adresi – US $1.50.

Kopā................................................              US $....................................................

Vārds, uzvārds ...................................................................................................................................

Adrese ................................................................................................................................................

Tālr.: ...........................................  E-pasts .........................................................................................

Kalendārus var iegādāties par USD 22,–
plūs pasta izdevumi, rakstot čeku uz

LAIKS – Latvian Newspaper Inc.
4B SOUTH HERON ST. MANCHESTER, NJ 08759

Kalendāra izdošanu atbalsta

4B S HERON ST MANCHESTER, NJ 08759
laiksdsr@aol.com

www.laiks.us

Lūdzu, maksāt ASV dolaros uz «Laiks» Inc. vārda
Abonējiet laikrakstu LAIKS, neizejot no mājām – lietojiet 

www.laiks.us!

«LAIKA» abonements maksā: ...... 3 mēnešiem ASV $50.00
 6 mēnešiem ASV $100.00

FLORIDAS IEDZĪVOTĀJU IEVĒRĪBAI! Lūdzu pievienojiet 
7% Floridas nodokli par laikraksta abonēšanu!

Laiks pa gaisa pastu Amerikā ...... 3 mēneši $69.00
 6 mēneši $138.00
Laiks pa gaisa pastu Latvijā ......... 3 mēneši $69.00
 6 mēneši $138.00
Laiks pa gaisa pastu Kanadā ......... 3 mēneši $75.00
 6 mēneši $150.00
Laiks pa gaisa pastu citur ārzemēs 3 mēneši $93.00
 6 mēneši $186.00

Ārpus ASV LAIKU var pasūtināt tikai pa gaisa pastu.

-------------------------------------------------------------------------

Uzvārds, vārds: _______________________________________

Adrese: _____________________________________________

____________________________________________________

____________________________________________________

zip: ________________________________________________

Latvian newspaper

Latviešu nedēļas laikraksts

Iznāk sestdienās, 48 reizes gadā
Abonēšanas maksa ASV dolaros:

3 mēn. US $ 50.00
6 mēn. US $ 100.00

Redakcija Rīgā, Ģertrūdes ielā 27, Rīga, LV-1011, Latvija.
Tālr.: +371 67326761, fakss: +371 67326784

e-pasts - redakcija@laiks.us
mājaslapa - www.laiks.us
Redaktore: Ligita Kovtuna

mob. tālr.: +371 29439423. e-pasts: ligita@laiks.us

Par REKLĀMU un SLUDINĀJUMIEM,
kas iesniegti LATVIJĀ, maksājumi notiek EURO.

Neizlietotus manuskriptus un fotoattēlus redakcija neuzglabā.
Redakcijai ir tiesības iesūtītos materiālus izmantot arī saīsinātus.

Laikrakstā iespiestajos, ar autora vārdu vai iniciāļiem
parakstītajos rakstos izteiktās domas ar redakcijas viedokli

par pašu jautājumu var arī nesaskanēt.
Par reklāmas vai sludinājuma saturu atbild reklāmdevējs.

Sarīkojumu un dievkalpojumu ziņas sūtīt Inesei Zaķis
e-pasts: rigaven@aol.com

Par REKLĀMU un SLUDINĀJUMIEM,
kas iesniegti ASV, maksājumi notiek ASV dolaros.

Sēru sludinājumus un adrešu maiņas sūtiet pēc adreses
4B S HERON ST MANCHESTER, NJ 08759

e-pasts: LaiksDSR@aol.com
Ja vēlaties saņemt vairāk informācijas par avīzi,
lūdzu, zvaniet LAIKA ASV tālr.: 727 385-4256

Frequency: WKLY EXC 1ST WK - JAN, 1ST WK - MAY,
LAST WK - JUN; LAST WK - DEC

Vai vēlaties reklāmu krāsās Laika Ziemsvētku numurā?
Sazinieties ar Laika administrātori Diānu Simmons Rudzīti

 e-pastā laiksdsr@aol.com vai zvaniet pa tālruni 516-375-7745
Iesniegšanas pēdējais brīdis – š. g. 9.decembrī

Jūsu redakcija
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ELISA FREIMANE,
ALAs Izglītības nozares vadītāja

(Turpināts 4. lpp.)

Pa kreisi šo rindu autore sarunā ar konferences dalībniekiem

Par skolotāja lomu 
diasporā

Amerikas latviešu apvienības
Izglītības nozares skolotāju konference 

2022. gada 28.30. oktobrī

Ik gadu Amerikas latviešu 
skolu skolotāji un darbnieki 
satiekas konferencē, lai klausītos 
lekcijas, mācītos ko jaunu, da -
lītos pieredzē un lai iepazītos ar 
citiem, sev līdzīgiem Amerikas 
latviešiem, kas izvēlējušies savas 
nedēļas nogales veltīt darbam 
latviešu skolās. Pandēmijas ga -
dos Izglītības nozare konferen-
ces rīkoja neklātienē, izmanto-
jot Zoom platformu gan lek ci-
jām, gan pārrunu grupām. Bija 
iespējams satikties biežāk, uz 
īsāku laiku, un neklātienes kon-
ferences un pārrunu vakarus 
apmeklēja caurmērā 40 skolo-
tāju. Neklātienes konferences 
saistīja ne tikai ASV skolotājus, 
bet bija arī skolotājus no Aus-

džer   sijā, latviešu īpašumā Prie-
dainē. Rīcības komitejā par 
visiem saimniecības un iekār-
tošanas darbiem rūpējās Jana 
Anča-Tetere un Sarmīte Gri-
galinoviča-Leja no Ņudžersijas 
skolas, bet pie nodarbībām 
pirms un pēc konferences, kā arī 
konferences laikā piestrādāja 
Ņujorkas skolas pārzine Līga 
Balode. Jānis Grigalinovičs-Leja, 
Priedaines saimnieks, bija arī 
nenogurstošs atbalsts technis-
kajos jautājumos. ALA Izglītības 
nozari pārstāvēja tās vadītāja 
Elisa Freimane, kas atbildēja par 
konferences programmu. Kon-
ferenci financiāli atbalstīja Ame-
rikas latviešu apvienība un Lat-
viešu valodas aģentūra no Izglī-

trālijas, Kanadas un Latvijas, kas 
piedalījās no tālienes.

Lai gan neklātienes konferen-
ces izdevās labi, tomēr lielāks 
spēks rodas tiekoties klātienē, 
aci pret aci. 2022. gada pavasarī 
beidzot likās, ka pandēmijas 
ierobežojumi būs atcelti un būs 
iespējams atkal rīkot konferenci 
klātienē. Konferences rīkošana 
prasa lielu darbu, it īpaši pēc trīs 
gadu pārtraukuma, bet darba 
nebaidījās Ņudžersijas un Ņu -
jorkas skolu skolotājas, un viņas 
nolēma konferenci rīkot Ņu -

tības un zinātnes ministrijas 
budžeta programmas “Valsts 
valodas polītika un pārvalde.”

Priedaine atrodas ASV Aus-
trum krasta pašā viducī, tāpēc uz 
konferenci bija viegli ar mašīnu 
atbraukt skolotājām no Vašing-
tonas, DC, Bostonas un Klīv-
landes, kā arī no vietājām Ņu -
džersijas un Ņujorkas skolām. 
Atlidoja arī skolotājas no Či -
kāgas, Mineapoles, Denveras, 
Sanfrancisko un Losandželosas. 
Visvairāk skolotāju – 16 – bija 
no Ņudžersijas skolas! Daļa 

skolotāju palika viesnīcās, bet 
Jānis un Sarmīte Grigalinoviči-
Lejas bija parūpējušies piedāvāt 
iespēju dalībniekiem pārgulēt 
arī Priedainē. Skolotāji, kas 
vēlējās, varēja palikt uz ērtiem 
matracīšiem vai arī “Telšu pil-
sētiņā”, kas bija iekārtota Prie-
dainē uz skatuves. Dalībniekiem 
bija jauki palikt tuvāk konfer-
ences vietai, un tā arī vakaros 
nodarbības bija labi apmeklētas.

Konferences gaitas sākās piekt  -
dien, 28. oktobrī, ar iespēju 

lielas darba dienas. Pēc konfe-
rences ievadvārdiem sākās pir-
mais no pieciem darba pos-
miem, kas katrs bija sadalīts 
divās daļās. Pirmajā daļā bija 
trīs četras īsas lekcijas par 
dažādiem tematiem. Pēc tam 
otrajā daļā skolotāji sadalījās pa 
grupām, sekojot lektoram, kas 
viņu intereses visvairāk uzru-
nāja. Tādā veidā visi dalībnieki 
bija informēti par tiem pašiem 
tematiem, tomēr katrs varēja 
pamatīgāk mācīties par to, kas 

uzzināt un apskatīties mācību 
materiālus savās mācību jomās.

No tālās Moldovas uz konfe-
renci atbrauca Dace Mažeika, 
kas vada vairākus nozīmīgus 
ALA Izglītības nozares un PBLA 
Izglītības padomes projektus. 
Dace Mažeika dalībniekiem 
paskaidroja par valodas līme -
ņiem un par ALA valodas lī -
meņu pārbaudījumiem. Darba 
grupās skolotāji piestrādāja pie 
skolēnu valodas līmeņu identi-
fēšanas, kā arī pie savu mācību 

piedalīties ekskursijās Manha-
tenā. Skolotājiem bija iespējams 
apciemot Latvijas ANO misiju, 
iet uz mākslas mūzejiem, satik-
ties ar leģendāro Viju Vētru. 
Vakarā Priedainē sākās jautrība. 
Paēduši vakariņas, dalībnieki 
spēlēja latviskotu “Jeopardy” 
spēli par latviešu tautas dzies-
mām, ko vadīja Ņudžersijas 
skolotājs emeritus Mārtiņš Pu -
tenis. Komandas sacentās zinā-
šanās par tautasdziesmu vār-
diem, nozīmi un formām.

Sestdiena un svētdiena bija 

viņam visvairāk vajadzīgs.
Konferences lektori bija ar 

lielu un dažādu pieredzi. Aija 
Otomere bija atbraukusi no 
Rīgas, pārstāvot Latviešu valo-
das aģentūru (LVA). Latviešu 
valodas aģentūra ir galvenais 
starpnieks starp Latvijas valdību 
un diasporas latviešu skolām. 
Aija Otomere piedalījās četros 
darba posmos, stāstot par LVA 
pasākumiem, darbiem, un, gal-
venais, par mācību program-
mām un piedāvātajiem mate riā-
liem. Skolotājiem bija iespējams 

materiālu piemērošanas skolēnu 
dažādajiem valodas līmeņiem. 
Dace Mažeika arī stāstīja par 
PBLA projektu Sietiņš, kas ir 
mācību materiālu meklētājs, ra -
dīts tieši un specifiski diasporas 
skolotāju atbalstam. D. Mažeikas 
vadītajos darba posmos varēja 
mācīties Sietiņā uzstādīt kri tē-
rijus, lai atrastu sev vajadzīgo. 
(Sietiņu var apskatīties https://
sietins.lv.Dr.)
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(Turpināts no 3. lpp.)

Andra Zommere no Kala-
mazū, Mičiganā, bija klāt kon-
ferencē, lai atbalstītu skolu va -
dītājus. A. Zommere pati ir 
pamatskolas pārzine, un viņas 
vadītajās darba grupās pulcējās 

vidusskolām ar Rietumkrasta 
vasaras vidusskolas Kursa direk-
tori Māru Pelēci. Citā darba 
grupā viņa kopā ar Losan dže-
losas pamatskolas pārzini Sanitu 
Šūmani-Karami vadīja pārrunas 

vēstures materiāliem, ko viņš ir 
gatavojis, pamatojoties uz lat-
viešu dziesmu un mūzikas 
vēsturi. Materiāli ir piemēroti 
dažādiem valodas līmeņiem, un 
tie padara vēsturi skolēniem 

devās āra nodarbībā ar ilggadējo 
mazskautu vadītāju Intu Šķinķi. 
Skolotāji spēlēja spēles, iepa-
zinās ar citiem un kārtīgi iz -
smējās. Pievakarē Ņujorkas sko-
las vecāks un skolēns Džeisons 
Meilands ar sirsnīgu humoru 
uzrunāja konferenci par latviešu 
skolas nozīmi. Vakarā pēc va -
kariņām skolotāji sildījās pie 
ugunskura, kad viņus pārsteidza 
ķekatnieki, kas lika minēt mīk-
las un uzdziedāt. Dziedāšana 
turpinājās līdz vēlam vakaram 
Priedaines omulīgajā bāra telpā.

Skolotāji ne tikai mācījās, bet 
arī mielojās. Saimniece Sarmīte 
Grigalinoviča-Leja ar daudziem 
palīgiem lutināja ar gardām 
maltītēm, bet par sestdienas 
vakara īpašām vakariņām rū -
pējās saimniece Terēze Apsīte. 
Ņudžersijas skolas skolotāji bija 
gādājuši sešas dažādas zupas 
sestdienas pusdienām, netrūka 
ne kafijas, nedz saldumu!

Konferences noslēgumā dalīb  -
nieki piedalījās spēlē “Idejas bez 
robežām”, kur bija jāizveido pro-
jekti par labu latviešu skolām 
bez laika, naudas vai darba 
spēka ierobežojumiem. Grupas 
izveidoja savas idejas, tās 

piedāvāt ideālu latviešu skolu 
modeli ar apmācītu personālu, 
ideālu sadarbību starp skolām 
un starp skolu un vietējo sa -
biedrību. Šajā projektā arī katrai 
skolai būtu vajadzīgās telpas 
veiksmīgai darbībai. Pēdējais 
projekts bija visietilpīgākais, jo 
tas gādāja par bērnu no 
gaidībām līdz pieaugšanai, allaž 
piedāvājot tam latvisku vidi, 
kuŗā augt un attīstīties. Uzva-
rētājos bija absolventu svētku 
un mūža gādības projekti. No -
darbībai noslēdzoties, dalīb-
nieki bija iekarsuši par savām 
idejām un tās papildināja vēl un 
vēl. Lai gan, spēlei beidzoties, 
iestājas atkal “robežas”, kas šīs 
interesantās un ietilpīgās idejas 
pagaidām bremzē, ir svarīgi 
domāt par to, kas varētu būt, un 
censties īstenot to, ko var. 
Neapšaubāmi skolotāji izteicās 
par to, ko varētu dot kopiena un 
kopā būšana, cik svarīgi ir 
rūpēties par skolēnu daudz pu-
sīgi un visos vecumos.

Konferencē piedalījās 44 da -
lībnieki. Šķirties nenācās viegli. 
Programmas noslēgumā skolo-
tājus uzrunāja ALA valdes 
locekļi, pasakot savu paldies par 

piedāvāja visai publikai, un tad 
bija balsošana par mīļāko ideju. 
No idejām bija divas, kas 
saistījās ar pulcēšanos: visu 
latviešu diasporas skolu lieluz-
vedums, kas ceļotu pa visiem 
kontinentiem, kā arī visu 
Amerikas latviešu skolu absol-
ventu svētku salidojums. Pre -
zidenta uzrunu un slavenu mū -
zikas grupu priekšnesumiem. 
Cita ideja bija veidot digitālās 
reālitātes platformu jeb meta
versu, kur katram bērnam pie -
dāvātu individuālu pieeju lat-
viskai izglītībai. Ceturtais pro-
jekts bija izveidot un tad 

skolotāju darbu. Viens no kon-
ferences mērķiem bija likt 
skolotājiem saprast, ka viņi 
nestrādā izolācijā, ka viņiem ir 
daudz atbalstītāju un palīgu. 
Jācer, ka konferencē veikti darbi 
un apgūtā informācija lika 
dalībniekiem izjust savu nozīmi 
latviešu sabiedrībā un savu 
skolēnu latviskajās dzīvēs. 

Konferenci atbalstīja Ame ri-
kas Latviešu apvienība un Lat -
viešu valodas aģentūra no Iz -
glītības un zinātnes ministrijas 
budžeta programmas “Valsts 
valodas politika un pārvalde.

// FOTO: Kristīna Rathode

ELISA FREIMANE,
ALAs Izglītības nozares vadītāja

Par skolotāja lomu diasporā
Amerikas latviešu apvienības

Izglītības nozares skolotāju konference 2022. gada 28.30. oktobrī

skolu vadītāji, lai runātu par 
administrātīvajiem jautā ju miem, 
kā arī par skolotāju piesaisti 
skolas darbā, par mācību vad lī-
nijām, kas palīdz noteikt skolas 
darbību.

Gaŗezera vasaras vidusskolas 
direktores Sandras Kronītes-
Sīpolas uzdotā tēma bija jau-
nieši. Skolotājiem rūp tas, kas 
notiek ar mūsu jauniešiem pēc 
latviešu pamatskolas beigšanas, 
un jau pavasarī bija notikušas 
vairākas neklātienes sapulces, 
lai pārrunātu šo jautājumu. 
Sandra pirmajā darba grupā 
piedalījās sarunā par vasaras 

par jauniešu nodarbībām vie -
tējās skolās. Šajā darba posmā 
informēja par jauno virtuālo 
vidusskolu Kanadā, ko vada 
Edgars Kiršs un Pauls Legzdiņš. 
Vēl pēdējā darba posmā Kro-
nīte-Sīpola vadīja pārrunas par 
jauniešu iesaisti mūsu latviešu 
sabiedrībā, par šķēršļiem, kas 
kavē daudzu jauno cilvēku pie -
dalīšanos sarīkojumos un sa -
biedrības vadībā.

Ņudžersijas skolas ilggadējais 
skolotājs Mārtiņš Putenis, savu 
uzrunu uzsākot, aicināja dalīb-
niekus dziedāt. Tas bija ievads 
viņa stāstījumam par Latvijas 

dzīvāku un saprotamāku.
Visjaunākā no lektorēm bija 

GVV un Kursas darbiniece 
Daiga Cera no Vašingtonas, 
DC. Viņa stāstīja par veidiem, 
kā mācīt skolēniem ar lielām 
spēju un valodas atšķirībām. 
Šādas stratēģijas sauc par dife-
rencēšanu, un D. Cera piedāvāja 
dažādus diferencēšanas piemē-
rus, kas varētu palīdzēt sko-
lotājiem darbā latviešu skolās. 
Darba grupā bija iespējams 
piestrādāt pie sava stundas 
plāna diferencēšanas.

Netrūka arī izpriecu. Saulainā 
rudens pēcpusdienā dalībnieki 
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ASV vēstnieki stāsta par Latviju
Valstssvētku sarīkojums Vašingtonas latviešu centrāVILNIS

BAUMANIS

30. oktobrī, skaistā rudens dienā, 
Indianapoles tautieši pulcējās 
Latviešu sabiedriskajā centrā, lai 
atzīmētu vietējās Daugavas Va -
nagu apvienības organizēto Lāč -
plēšu dienu. Programma iesākās 
ar drāmatisku A. Čaka “Mūžības 
skartie” dzejoļa skandējumu vi -
deo ierakstā. Pēc mācītāja Mār-
tiņa Rubeņa lūgšanas visi vie-
nojās valsts himnā. Indianapoles 
DV apvienības priekšniece Nora 
Ceriņa nolasīja iespaidīgu eseju 
“Kas ir varonis?”, kuŗu 1998. gadā 
rakstījis latviešu jaunietis Markus 
Apelis. Sekoja apsveikumi jau-
niem DV biedriem, kas nesen 
uzņemti Indianapoles apvienībā. 
Latviešu skolas bērni un arī 
pieaugušie aizdedza svecītes par 
godu mūsu kaŗavīriem, nosau-
cot viņu vārdus.

Pēc tam klātesošos iepriecināja 
mūzikāla programma Ineses 

viju” – saistošu dokumentālfilmu 
par latviešu diasporas jauniešu 
enerģiskām pretpadomju demon  -
strācijām kā ASV, tā Eiropā pa -
gājušā gadsimta septiņdesmita-
jos un astoņdesmitajos gados. Kā 
vie  nojošs simbols šiem stāstiem 
ir Ņudžerijas tautieša Juŗa Bļod-
nieka auto, kuŗš, apklāts ar pret-
padomju saukļiem, gadiem ilgi 
ik dienas pievērsa uzmanību Lat -
vijai un tās okupācijai. In  te re-
santi, ka šī Plymouth auto mo -
deļa vārdu “Valiant” var tulkot 
“drošsirdīgs, bezbailīgs” – kas arī 
raksturo toreizējo latviešu jau-
niešu cenšanos apgaismot sa  bied   -
rību par latvijas centieniem pēc 
brīvības. J. Bļodnieka vēs  turisko 
auto “atdzīvināja” un nosūtīja uz 
Latviju, dāvinot to mūzejam 
“Latvieši pasaulē”. Pateicībā par 
tā darbību, Indianapoles latvieši 
LaPa mūzejam saziedoja $500.

Lāčplēšu dienas atcere Indianapolē
Šteinbachas izkārtojumā. Lija 
Kuhn, Laila Goetz un Samanta 
Šteinbacha dziedāja pazīstamo 
A. Birkena/A. Legzdiņa “Es re -
dzēju bāleliņu” ar Renāra Štein-
bacha ģitaras pavadījumu un 

iespaidīgo Zigmara Liepiņa “Es 
atnācu uguntiņu” Ineses Štein ba-
chas klavieŗu pavadījumā. Vīru 
ansamblis “Baltā roze” sparīgi 
nodziedāja tautasdziesmas “Ai, 
bāliņi” un “Es izjāju prūšu zemi”. 

Publika pievienojās dziedātājiem 
sirsnīgā kopdziesmā “Šeit ir 
Latvija”. 

Pēc lieliskām pusdienām klāt-
esošie ar interesi noskatījās filmu 
“Valiant! Brauciens uz brīvu Lat-

Vašingtonas, DC, un apkārtnes 
latviešu saime kuplā skaitā un 
pacilātā omā 19. novembŗa pēc-
pusdienā, pulcējās savā diev na mā, 
Rokvillē, MD, lai godinātu Lat-
vijas valsti, kā arī atzīmētu Lat-
vijas un Amerikas Savienoto Val  stu 
savstarpējo attiecību simt gadi. 
Klāt esot Latvijas vēstniekam 
ASV Mārim Selgam ar kundzi 
Mariku, kā arī lielai daļai vēst-
niecības darbinieku, svinību da -
lībnieki savā vidū sveica četrus 
īpašus viesus – bijušos ASV vēst-
 niekus Latvijā. Īsā svētbrīdī prā-
veste Anita Vārsberga-Pāža iz -
teica visu klātesošo pateicību 
Dievam par Latvijai dāvāto 
neatkarību un par valstīm, kas 
palīdz to nodrošināt. Svētbrīdis 
un pārējā valstssvētku program-
ma norisa angliski.

Ar simpātisku koncertu turpat 
dievnamā svētku viesus ieprie-
cināja no Arizonas lūgts māksli-
nieku pāris – latviešu cilmes pia-
niste Benita Rose un viņas 
dzīvesbiedrs, saksofonists Tonijs 
Gibbs – abi izcili un apbalvoti 
mūziķi, kas kopā veido The Rose-
Gibbs Duo. Iezīmējot ASV un 
Latvijas draudzību, mākslinieki 
bija programmā ietilpinājuši gan 
E. Dārziņa “Melancholisko valsi”, 
gan Dž. Geršvina “Rapsodiju blūza 
stilā”, gan citus viegli baudāmus 
skaņdarbus. Klavieres un sakso-
fons radīja tīkami melodisku, 
nokrāsām bagātu kopskaņu. 
Saistīja mākslinieku virtuozitāte.

Svētku aktā nama sarīkojumu 
zālē viesus sveica grupējuma 
“Latviešu organizācijas Vašing-
tonā, DC” priekšsēde Anita Ju -
berte, kuŗas ierosmē radās doma 
atzīmēt arī Latvijas – ASV diplo-
mātisko attiecību simtgadi, klāt 
esot bijušajiem ASV vēstniekiem. 
Latvijas vēstnieks Vašingtonā Māris 
Selga īsā uzrunā pie  minēja lielo 
darbu, kāds bija vajadzīgs, lai 
panāktu 1918. gadā proklamētās 
valsts starptautisko atzīšanu. Kā 
vienu no nozīmīgākajiem ASV 
lēmumiem Latvijas labā vēst-
nieks minēja tā dēvēto Samnera 
Vellesa deklarāciju 1940. gadā – 
ka Savienotās Valstis neatzīst Bal-

tijas valstu inkorporāciju PSRS. 
Māris Selga mudināja atbalstīt 
Ukrainu, uzsvērdams, ka ukraiņu 
tauta cīnās arī par mums.

Ekrānā svētku viesus uzrunāja 
Latvijas Valsts prezidents Egils 
Levits. Viņš apliecināja, ka Lat vija 
kļūst latviskāka un vieno tāka, ar 
gandarījumu pieminēdams nesen 
pieņemto likumu par valsts 

satraucis apvērsuma mēģinā jums 
Maskavā, un valstī joprojām 
atradās PSRS kaŗaspēks. “Bija 
jāsāk no nulles,” stāstīja Siliņš, 
kas bija vēstnieks Rīgā līdz 1995. 
gadam. “Latvijai bija jāveido jauna 
valdība no komūnistu sistēmas 
drupām.” Viņš cildināja latviešu 
tautas aukstasinību un mieru 
bīstamajos brīžos, kā arī ar cieņu 

skrāpis un tūlīt arī otrs. Viesības 
tika pārtrauktas. Nākamajā dienā 
pie ASV vēstniecības ēkas ļaudis 
nolika ziedus, bet vakarā pulcē jās 
Doma baznīcā rīkotā aizlūgumā 
par Ameriku. Vēstnieku Holmzu 
aizkustinājusi rīdzinieku sirsnība 
un bieži paustā pateicība Savie-
notajām Valstīm.

Vēstnieks Braians Karlsons 

bas locekļi, to vidū aizsardzības 
ministrs Ģirts Kristovskis un 
ārlietu ministrijas pārstāvis Ed -
gars Rinkēvičs. Vēstnieks Karl-
sons ar labpatiku atceras pa -
staigas Rīgas parkos.

Vēstniece Nensija Bikofa Petite 
(Nancy Bikoff Pettit), kas dar bo jās 
Rīgā no 2015. līdz 2019. gadam, 
vērtēja Latviju ar vārdiem: an 
incredible success story. Bet viņu 
nemierīgu darījusi Krievijas 
agresīvā polītika: Krimas oku-
pācija un Krievijas kaŗaspēka 
nepārtrauktie manevri Baltijas 
valstu pierobežā. Uzbāzīga bijusi 
no Krievijas raidītā propaganda 
un mēģinājumi Latviju dažādi 
nomelnot. Vēstniece stingri at -
balstījusi NATO spēku paplaši nā-
 šanu Baltijas valstīs un daudzkārt 
viesojusies Ādažu poligonā, lai 
tiktos ar ASV, Kanadas un citu 
valstu bruņoto spēku pārstāv-
jiem. Rīgā viņa īpaši izbaudījusi 
koncertus, mākslas mūzejus un 
kafejnīcas.

Atbildot uz sarunu vadītāja 
Pētera Blumberga jautājumiem, 
ASV vēstnieki uzsvēra pozitīvo. 
Kaut Latvijai netrūkst izaicinā-
jumu – gan valsts drošības jomā, 
gan tautas vienotības veicinā šanā, 
īpaši lielās kaimiņvalsts ietek mē-
tajā Latgalē – viņi atrada daudz 
laba, ko teikt par Latviju un 
latviešiem. Par spējīgiem valsts 
vadītājiem, par Latvijā baudīto 
viesmīlību. ASV vēstnieki aplie-
cināja, ka Latvija tagad var jus-
ties daudz drošāka nekā tā bija 
pirms iestāšanās NATO. Latvijas 
vēstnieks ASV Māris Selga, kas arī 
piedalījās sarunās, pauda cerību, 
ka Zviedrija un Somija kļūs 
NATO locekles, tā stiprinot visu 
Baltijas apgabalu.

Kad saistošās sarunās bija ap  ri -
tējusi pusotra stunda. Pēteris Blum-
 bergs ieminējās, ka zālē krēsli droši 
vien ir cietāki nekā tie, kas ir uz 
skatuves un svētku viesi varbūt 
vēlētos izkustēties un baudīt glāzi 
šampanieša, pīrā dziņus un citus 
atspirdzinājumus. Klātesošie priekš -
likumu sveica ar kupliem aplau-
siem, reizē teikdami paldies 
ASV un Latvijas diplomātiem.

Latvijas valstssvētkos, Rokvilē, MD. No kreisās: PBLA priekšsēdis Pēteris Blumbergs, ASV 
vēstnieki Ints Siliņš, James Holmes, Brian Carlson un Nancy Bikoff Pettit, LOV priekšsēde Anita 
Juberte un Latvijas vēstnieks ASV Māris Selga // FOTO: Renāte Beķere

valodu mazākumtautību skolās. 
Un Pasaules Brīvo latviešu ap -
vienības priekšsēdis Pēteris Blum -
bergs paziņoja, ka šī gada PBLA 
balva piešķirta bijušai Latvijas 
valsts prezidentei Vairai Vīķei-
Freibergai un Imantam Freiber-
gam par nopelniem Latvijas un 
latviešu kultūras labā.

Tad Pēteris Blumbergs aicināja 
uz skatuves goda viesus – četrus 
bijušos ASV vēstniekus Latvijā – 
lūdzot viņus dalīties ar saviem 
iespaidiem no Latvijā pavadītā 
laika. Viņi bija pārstāvējuši Sa  vie-
notās Valstis dažādos atjaunotās 
Latvijas vēstures posmos. Ame-
rikā augušais diplomāts Ints 
Siliņš, 1991. gadā saņēma uzde-
vumu atvērt pirmo ASV vēst-
niecību atjaunotajā Latvijas re -
publikā. Vēl nesen tur prātus bija 

pieminēja vašingtoniešiem labi 
pazīstamo polītiķi un diplomātu 
Ojāru Kalniņu, kas palīdzējis 
iegaismot jaunās Latvijas tēlu.

Vēstnieks Džeims Holmzs 
(James Holmes) pārstāvēja ASV 
Rīgā no 1998. līdz 2001. gadam. 
Tobrīd Latvija jau bija sākusi 
meklēt ceļu uz Eiropas Savie-
nību. Uz NATO bijis jāvirzās 
solīti pa solītim; iznākums nebūt 
nav bijis drošs. Bet gluži drā-
matiska vēstniekam Holmzam 
izvērtusies pēdējā diena Rīgā, 
pirms došanās atpakaļ uz ASV. 
Bija 2001. gada 11. septembris. 
Viņam par godu viesnīcā sarī-
kotas viesības. Te pēkšņi visu 
uzmanība pievērsās it kā nereā-
lām ainām televīzorā: visu acu 
priekšā Ņujorkā sabruka Pa  sau-
les tirdzniecības centra debes-

(Brian Carlson), strādāja Rīgā 
Latvijai nozīmīgajā posmā no 
2001. līdz 2005. gadam, kad Lat-
 viju uzņēma Eiropas Savienībā 
un NATO. Kā stāstīja vēstnieks, 
pēc terroristu uzbrukuma 11. sep -
tembrī, kongresā radās šaubas par 
to, vai šādos laikos būtu gudri 
paplašināt NATO aliansi. Bet to -
reizējais ASV prezidents Džordžs 
Bušs esot devis vēstniekam 
skaidru norādījumu, ka Baltijas 
valstu uzņemšanas procesam 
jāiet uz priekšu. Nācies krietni 
piestrādāt, lai pārliecinātu kon-
gresu – kur cita vidū esot jautāts, 
vai latviešiem varot uzticēties, 
ņemot vērā kaŗa laikā Latvijā 
notikušo holokaustu. Uzticību 
jūtami vairojusi Valsts prezidente 
Vaira Vīķe-Freiberga un citi Rie-
 tumu domāšanā izglītoti val dī-
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LĀČPLĒŠU DIENA KLĪVLANDĒ
Mans zelts ir mana tauta,
Mans gods ir viņas gods…
(Rūdolfs Blaumanis)

Kas gan ir varonība? Un kas ir 
tas vilcējspēks, kas lika zemnie-
kam pamest arumu un skolnie-
kam atstāt skolas solu, lai aiz-
stāvētu savu zemi? Zigfrīds Muk -
tupāvels, tautā labi pazīstamais 
mūziķis un žurnālists, kādā in -
tervijā pauž: “Šī valsts ir mūsu 
garants mūsu tautas izdzīvoša-
nai; tā ir jāauklē, jālolo...” un arī 
jā  sargā. Un mums jāatceras, jā -
go dina mūsu varoņus, senat-
nējos un tagadējos.

Varoņiem, kuŗi cīnījās par 
neatkarīgu Latviju un padzina 
Bermonta-Avalova kaŗaspēku no 
Pārdaugavas, 1919. gadā piešķīra 
Lāčplēša ordeni. Kādreizējās klīv-
landietes Dzintras Kukaines tēvs 
bija Lāčplēsis, un arī mans tēva 
brālis, Arvīds Sūna, bija Lāčplēsis, 
un nu atdusas Brāļu kapos, ne -
daudz soļu no Mātes Latvijas tēla.

Lāčplēšu diena ir 11. novem-
bris. Latvijā šī diena tiek atzīmēta ne 
vien Rīgā, bet arī Latvijas novados 
ar lāpu gājienu, svinī gām uzru-
nām, uguns plosta palaišanu Dau-
gavā un svecīšu aizdedzināšanu 
pie Rīgas pils sienas.

Klīvlandes latvieši šogad Lāč-
plēšu dienu atzīmēja neparasti 
siltā un saulainā svētdienā, 6. no -
vembrī. Svinīgā dievkalpojumā 
Klīvlandes Apvienotās ev. lut. 
draudzes baznīcas prāveste Dr. 
Sarma Eglīte izlūdzās Visuvarenā 
svētību un žēlastību ikvienam, 
kas cīnās par brīvību. Pēc karoga 
ienešanas, īpaši izvēlētās dzies-
mas, ērģelnieces Līgas Zemes-
arājas pavadībā, modināja paļā-
vību uz Dievu un pateicību 
brīvības aizstāvjiem. Iemīlētās 
dziesmas – “Dievs Kungs ir mūsu 
stiprā pils”, “Cēli kā dzimtenes 
dievnami”, “Dievs, sargi mūsu 
tēvu zemi” stiprināja cerību brī-
vības pastāvēšanai. Paldies prā-
vestei Eglītei par pacilājoši gai -
šām domām.

Pēc dievkalpojuma tautieši pul-
cējās Apvienotās draudzes zālē, 
lai turpinātu Lāčplēšu dienas 
atzīmēšanu Klīvlandes Daugavas 
Vanagu izkārtojumā. Latvijas 
himna, Līgas Zemesarājas pava-
dījumā, pārliecinoši izskanēja 
vairāk nekā 50 balsīs. Šķiet, 
nebiju vienīgā ar mitrām acīm, 
dziedot šo lūgšanu. Ienestais 
karogs, Egīla Apeļa, Jāņa Hāz-
nera un Vilņa  Kubuliņa gādībā, 
arī radīja izjūtu vilni.

Ievadā sekoja Ilzes Hāzneres, 
Klīvlandes DV apvienības priekš-
nieces, uzruna. Kodolīgā aprak-
stā viņa atgādināja, ka 1918. gada 
11. mēneša 11. dienā, pulksten 
11 tika noslēgts pamiers un 
beidzās Pirmais pasaules kaŗš. 
Nedēļu vēlāk, 1918. gada 18. 
novembrī, Latvija proklamēja 
savu neatkarīgo republiku. Pēc 
gada, 1919. gada 11. novembrī, 
ar devīzi “Par Latviju” nodibināja 
Lāčplēša kaŗa ordeni, piešķirot 
to Latvijas armijas kaŗavīriem, 
latviešu strēlniekiem. Otrā pa -
saules kaŗā Latvijas leģionāriem 
gan nepiešķīra Lāčplēša kaŗa 
ordeni, bet Dzelzs krustu.

Gūstekņu nometnē Zēdel ge mā, 
1945. gada 28. decembrī nodibi-

ANDA
SŪNA COOK

nāja organizāciju Daugavas Va -
nagi ar Vili Janumu kā pirmo 
DV priekšsēdi. Organizācijas gal -
venais mērķis bija apvienot Lat -
vijas veterānus un izveidot so -
ciālo tīklu tās biedru labklājībai. 
Kaut gan daudzi neticēja orga-
nizācijas pastāvēšanai, šogad 
varam atzīmēt tās 77. jubileju.

Klīvlandes Daugavas Vanagu 
apvienību nodibināja 1951. gada 
28. oktobrī, un, atskatoties uz 
daudzajiem gadiem, I. Hāznere 
izsacīja pateicību, bet arī atgā-
dināja, ka daudz vēl, ko veikt. 
Daugavas Vanagi, sasauksimies!

I. Hāznere iepazīstināja ar   svēt  ku 

Kur bijām, Kur esam, Kur ejam. 
Viņš uzsvēra, ka mūsu pienā-
kums ir aizstāvēt mūsu varoņus 
un atspēkot Krievijas melus par 
Latvijas leģionāriem kā nacistu 
līdzskrējējiem. 

Klīvlandē DV uzsāka darbību 
1952. gada janvārī, Jāņa Ozoliņa 
vadībā, bet pēc viņa Viktors 
Zemesarājs turpināja darboties 
29 gadus kā apvienības vadītājs. 
Vanadzes, Martas Šiles vadībā, 
uzsāka darbību 1953. gadā. A. 
Kursietis uzslavēja un atzina, ka, 
pateicoties abu organizāciju 
iedvesmošai vadībai, Klīvlandes 
Vanagu un Vanadžu apvienības 

ar demonstrācijām, vēstuļu 
rakstīšanu polītiķiem, vēlāk –  
iesaistoties kampaņā, lai panāktu  
Latvijas iestāšanos  Eiropas Savie-
nībā un NATO. DV uztur ciešas 
saites un ar ALA un PBLA, un 
tagad ir arī vadoša daļa no 
lielākas koalicijas, kas paplašina 
leģionāru kapsētu Lestenē ar 
mūzeju un parku.

Leģionāru skaitļi sarūk. Pār stāv-
niecības bazē no šogad saņem-
tām ziņām vēl ir palikuši 40 
leģionāri, zāles saņem 16 leģio-
nāri un 29 atraitnes. Tas ir sa -
protams, jo jaunākais leģionārs 
tika iesaukts 17 gadu vecumā, 

turklāt šis darbs uzskatāms nevis 
par labdarību, bet kā atbildība un 
pienākums. Mēs nedrīkstam pie 
ņemt par pašsaprotamu, ka lat vie
tību saglabās tikai Latvijā – nekas 
nākotnē nav garantēts un drošs!”

Ļoti svarīga misija ir leģionāru 
goda aizstāvēšana. Pagājušajā gadā 
Krievijas propagandas mašīna 
publicēja rakstu, kuŗā uzskaitīti 
96 bijušo leģionāru vārdi un 
viņu pašreizējās atrašanās vietas, 
kā arī virkne melu par iespē ja-
miem kaŗa noziegumiem, kas 
mums ir jāatspēko. Krievu pro-
pagandas ieganstā cieš arī mūsu 
pieminekļi, kā Zēdelgemā leģio-
nāriem veltītais Bišu strops, kas 
pašlaik glabājas kādā noliktavā.

A. Kursietis arī citē kādu 
atgādinājumu, ka laba vadība 
negaida uz krizi – jābūt proak-
tīviem, nākotne ir jāplāno. Izai-
cinājums ir piesaistīt jaunākas 
paaudzes, kas varēs pārņemt 
vadību un ievest organizāciju 
jaunā laikmetā. “Kodols visām 
pārrunām ir jaunu biedru pie -
saistīšana,” uzsvēra runātājs.  An -
drim Kursietim veltītie aplausi 
skanēja ilgi. 

Sekoja apsveikumi un apbal-
vojumi. DV Centrālās valdes 
Atzinības rakstu saņēma Egīls 
Apelis, DV ASV Atzinības rak -
stus saņēma Zenta Apinis, An -
dris Celcherts, Pēters Grava un 
Maruta Hāzners,  DV Klīvlandes 
apvienības Pateicības rakstus sa -
ņēma Edvīns Auzenbergs, Ar  tūrs 
Grava un Haralds Mazzariņš. 

Pēc kopīgi nodziedātās Lāč-
plēšu dziesmas karogi atstāja zāli.

Desmit minūšu starpbrīdim 
sekoja svētku koncerts, mūzi-
cējot vijolniecei Mariannai Bru-
subārdei un pianistam Mārtiņam 
Daukšam. 

Mariannai ir bijuši daudzi 
ievērojami skolotāji, ieskaitot 
Laurie Smukler Julliard mūzikas 
skolā, pašlaik viņa ir maģistra 
programmā Klīvlandes Mūzikas 
institūtā. Marianna ir piedalī-
jusies vairākos koncertos ASV, 
Eiropā, Dienvidamerikā un  
Āzi jā, bet pašlaik strādā par kon-
certmeistari Concertmaster Cleve
land Women`s  Orchestra un rē -
gulāri spēlē Canton Symphony. 
Bija interesanti uzzināt, ka Ma -
rianna ir Andra Kursieša maz-
mazmeita.

Mārtiņš Daukšs ir beidzis 
Baldwin Wallace universitāti ar 
gradu mūzikas iestāžu vadībā. 
Viņš ir izcils pianists, piedalās 
koncertos ar solo priekšne su-
miem un kā pavadītājs. Mārtiņš 
ir arī Klīvlandes latviešu drau-
dzes palīgērģelnieks. Kopš 2009. 
gada viņš ir saistījies ar grupu 
Apollo`s Fire. 

Izvēlētā koncerta programma 
bija saistoša un sevišķi izcēla 
vijolnieces virtuozitāti, savukārt  
M. Daukša pavadījums izcēlās ar 
uzmanīgu atbalstu vijolei. Pal-
dies Mariannai Brusubārdis un 
Mārtiņam Daukšam par dalī-
šanos savā mākslā!

Pēc prāvestes Dr. S.  Eglītes 
Galda lūgšanas visi klātesošie 
bija aicināti baudīt Daugavas 
Vanadžu sagādāto maltīti. Pal-
dies Daugavas Vanagiem, Vana-
dzēm par vērtīgu, pārdomām 
bagātu pēcpusdienu!

viesi Andri Kursieti. Viņš vairāk 
nekā četrdesmit gadus bijis vēs-
tures pētnieks, vairāku grāmatu 
autors, bijis XIII Vispārējo lat-
viešu dziesmu svētku ASV 
Rīcības komitejas priekšsēdis, 
bet pēdējos 10 gadus – Daugavas 
Vanagu ASV priekšnieks. Sest-
dien, 2022. gada 3. septembrī, 

ir pastāvējušas teju 70 gadus.
Organizācijas sākuma gados 

galvenie mērķi bija palīdzība un 
aprūpe leģionāriem, izglītības un 
kultūras atbalsts, kā arī polītiskā 
darbība. Deviņ desmi tajos gados, 
pēc neatkarības atgūšanas, palī-
dzība tika sniegta daudzbērnu 
un audžuģimenēm Latvijā.

un šodien viņam būtu vismaz 94 
gadi. Bet kamēr vēl dzīvo pat 
viens bijušais leģionārs, DV 
turpinās atbalstu. A. Kursietis 
izteica pateicību visiem tautie-
šiem, kas palīdzējuši ar saviem 
ziedojumiem mūsu tautas varo-
ņiem. Ik gadu DV saņem daudz 
vēstuļu no bijušiem leģionāriem, 

No kreisās: Ilze Hāznere, Egīls Apelis, Zenta Apine, Andris Celcherts, Pēters Grava, Maruta Hāznere, 
bijušais leģionārs Artūrs Grava, Edvīns Auzenbergs un Haralds Mazzariņš // FOTO: Ruta Pearce

Marianna Brusubārde un Mārtiņš Daukšs Andris Kursietis

Mārapočā (Austrumungārijā) Un -
gārijas karaliskais princis svinīgā 
bruņinieku ceremonijā apveltīja 
A. Kursieti ar Ungārijas ordeni – 
Order of the Valiant. Šis pres-
tižais gods ir vēl jo nozīmīgāks ar 
to, ka Andris ir vienīgais latvie-
tis, kuŗam šis ordenis piešķirts.

Andris Kursietis savā runā 
pieminēja Lāčplēšus un va  ro -
ņus, bet galvenokārt izsmeļoši 
apskatīja tēmu Daugavas Vanagi: 

Otrs veikums ir neskaitāmas 
stipendijas bērniem vairākās pa -
audzēs, veicinot latviešu valodas 
un vēstures apguvi,  apmeklējot 
vasaras skolas un nometnes. DV 
ir atbalstījuši arī koŗus, tautas-
deju grupas, teātŗus, mācību 
grāmatu izdošanu, kā arī zie -
dojuši naudu dziesmu svētkiem 
ASV. Trešais lielais darba lauks 
bija polītiskā darbība – sākotnē 
cīņa par neatkarības atgū šanu, 

un viņš nolasīja vienu no tām. 
Kaut arī ar neatkarības atgū-

šana un iestāšanos ES un NATO 
it kā būtu lielā darba noslēgums, 
tā tas tomēr nav. Diemžēl Krie-
vija nav pametusi gadu desmi-
tiem ilgstošo kampaņu pret Lat-
viju. A. Kursietis uzsvēra: “Mans 
viedoklis ir – organizācijām, to 
starp  DV, ir jāturpina atbalstīt 
jaunās paaudzes audzināšanu 
ārpus Latvijas par patriotiem, 
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Kā mēs “Kurbadu, ķēves dēlu”
līdz festivālam “Laipa 2022 Oslo” atvedām

“Tas, ko es pieredzēju, ir 
solis citā galaktikā,” –  režisors 
Viesturs Meikšāns atskatās uz 
sadarbību ar Sanfrancisko 
Jauno teātri (SFJT), veidojot 
iestudējumu “Kurbads, ķēves 
dēls” pēc Jāņa Turbada (īstajā 
vārdā Valda Zepa) tāda paša 
nosaukuma literārās pasakas. 

Valdis Zeps, Austrumeiropas 
valodniecības un socioloģijas 
doktors, Viskonsinas universi tā
tes profesors, pats savu darbu 
definējis kā “pēkšņā pietātes trū
kumā sarakstītu pasaku”. Viņš 
atceras: “Kurbada lielāko daļu 
sarakstīju 1955. un 1956. gadā 
24 gadu vecumā. Es tad biju 
armijā, ierēdnis štābā. Mani 
kārtējie pienākumi aizņēma ap 
mēram pusstundu. Pārējā laikā 
man kaut kas bija jādara, lai ne 
nomirtu aiz garlaicības.” (V. Zepa 
vēstule V. Ruņģei 1989. g. 2. maijā. 
Prof. Janīnas Kursītes pēcvārds 
romāna publikācijai 1970. gadā).

“Kurbads, ķēves dēls” pirmo 
reizi tika publicēts 1959. gadā 
literārajā žurnālā “Jaunā Gaita”, 
un, pateicoties neparastam un 
ironiskam skatījumam uz lat 
viešu tautas folkloras varoņiem, 
izsauca asas debates un strīdus 
latviešu trimdas sabiedrībā. 
Pro  fesore Vaira Vīķe–Freiberga 
par šo darbu savulaik ir teikusi: 
“Tieši dziļās, precīzās zināšanas 
par latviešu tautasdziesmām un 
teikām viņam ļāva sarakstīt šo 
darbu, kas patiesībā ir ar dzi 
ļākām saknēm, ar daudz lat vis
kāku garu nekā tiem īgnajiem 
večiem, kas viņam uzbruka. 
Bija jābūt līdz ausīm iekšā tau
tasdziesmu un teiku īpatnībās, 
lai spētu tās deformēt, parodēt 
un parādīt negaidītā, nerak stu
rīgā pavērsienā” (Latvijas Vēst
nesis, 22.06.1999., Nr. 200/207).

Ir pagājis laiks, notikusi 
“Kurbads, ķēves dēls” pirm iz
rāde latviešu amatieru teāt ŗu 
festivālā “Laipa 2022” Oslo. 
Kāpēc iestudējumam sadar
bībā ar SFJT tu izvēlējies tieši 
šo darbu?  

Šī izrāde pamazām izauga no 
ieceres par meistarklasēm. Sā -
kumā pat nebiju to gaidījis, līdz 
mirklim, kad pats aptvēru: “Ai, 
patiešām būs izrāde!” Kurbads 
mani uzrunāja uzreiz – feina, 
netipiski latviska ironija, lat-
viešu auditorijai ne pārāk zi -
nāms darbs un arī Valdis Zeps 
kā autors nav labi pazīstams. 
Tomēr bija nepieciešams ro -
māna dramatizējums.  

Valda Zepa darbs ir gaŗāks 
nekā izrāde. Kas noteica dra
matizējuma galvenos motī
vus?

Teatrāli inscenējamā daļa V. 
Zepa darbā ir sākums, kuŗā 
vairāk darbības un asprātības. 
Romāna otrajā daļā autors 
vairāk pievēršas literātūrai, un 
to grūtāk dramatizēt. SFJT 
aktrise un režisore Karina Va -
siļevska-Das izveidoja scenā-
riju, manuprāt, ļoti ātri, talan-
tīgi un labi.

Pirmo daļu autors sarakstīja, 
kad viņam bija drusku pāri 20 
gadiem, viņš bija iesaukts 
Amerikas armijā. Nolēmu iet 
šajā birokratiskajā virzienā: 

TAIRA 
ZOLDNERE

kaut kas starp Kafku un Sprī-
dīti, kas salikti kopā vienā 
mērcē. Ideja radās tad, kad 
kopā ar teātri jau pāris reizes 
bijām lasījuši prozas materiālu. 
Tur ir ļoti daudz iekodēti šie 
birokratiskie apstākļi un tie 
pamazām izkristallizējās ļoti 
skaidri mūsu izrādes konceptā. 
Man ir sena mīlestība pret 
birokratiju uz skatuves. Viena 
no pirmajām izrādēm, kas 
mani pašu ļoti personīgi un 

ko pateikt, kaut ko būtisku 
izdarīt, un ir svarīgs materiāls, 
ar ko strādāt – literārais, aktie-
riskais, mūzikālais, tāpat kos-
tīmi, vide, scenogrāfija.  Šī pie -
re dze  man arī bija kā piedzī-
vojums, ceļojums Latvijas an -
tropoloģijā.  

Izrādē “Kurbads, ķēves dēls” 
ir tikai divas sieviešu lomas, 
un arī tās ir salīdzinoši ne 
lielas. Tomēr SFJT ansamblī 
šajā izrādē piedalījās tikai 

brīvajās dienās, ir ļoti iero
bežoti finansiālie resursi, jo 
teātŗi faktiski uztur paši sevi, 
jebkurš sponsoru atbalsts ir 
ļoti vērtīgs. Kas tavā ieskatā 
būtu tas, uz ko tiekties ama
tieŗu teātŗa režisoram?

Redzēju, ka mums ir dažādas 
izpratnes par to, kā būvēt izrādi. 
Ne tikai tas, ka man kā reži-
soram ir sava subjektīva me -
tode, bet aktieŗu meistarības 
pamata lietas – kas ir tavs 

kopīgo pieredzi “Kurbada” 
tapšanas ceļā. It īpaši darba 
iesākumā mani mulsināja tas, 
ka likās – režisoram pietrūkst 
fokusa. Likās, ka režisors īsti 
nepārzina dramaturģisko ma 
teriālu, īsti nezina notikumu 
tālāko virzību vai tekstu un 
nav skaidrs, kas ir mūsu 
mērķis. Atzīšos – ja ir sajūta, 
ka  režisoram nav fokusa, tad 
arī man pietrūkst fokusa. Vai 
mēs kādā brīdī viens otru 
nesapratām?

Redz, kā ir – pirmajos desmit 
gados, kad iestudēju izrādes, es 
ļoti, ļoti gatavojos mājās. Es 
skrupulozi izstrādāju katru epi-
zodi, zināju no galvas aktieŗu 
tekstus. Laikam ejot, ap savu 
divdesmito vai divdesmit piek-
to izrādi, es sāku strādāt 
efektīvāk. Man profesionālāk 
nozīmē arī efektīvāk. Es sāku 
koncentrēties tikai uz pašu 
izrādes pamatu, bez kuŗa mēs 
nemaz nevaram kustēties uz 
priekšu. Tas ir  – sižets, uzde-
vumi, kustība, katras ainas 
struktūra,  ko mēs panākam ar 
katru epizodi. Vienā mirklī 
pieķēru sevi pie domas – ja 
strādāju efektīvi, es kon cen-
trējos uz dzirdi. Līdz ar to man 
nav nepieciešams enciklopē-
diski sekot materiālam. Ar 
materiālu es, protams, vienmēr 
strādāju pirms mēģinājumiem, 
izlasu vismaz septiņas astoņas 
reizes, lai saprastu, ka tur viss ir 
dramaturģiski pareizi. Bet tad, 
kad ir mēģinājumi, man nekad 
nav materiāla rokās, arī pro -
fesionālā teātrī.

Jā, mūsu sadarbība bija ne 
parasta pieredze ar citu reži
jas veidu, varbūt pilnīgi ne 
gaidīta un tāpēc arī mulsinoša.

Tas ir pilnīgi normāli – kad 
satiekas jauns aktieŗu ansamb-
lis pirmo reizi ar režisoru, viņi 
sāk meklēt kopsaucēju. Katram 
no mums ir savas iestrādnes, 
un tāda pati situācija būtu, ja es 
sāktu strādāt, piemēram Na -
cionālajā teātrī ar aktieŗiem, ar 
kuŗiem neesmu strādājis jau 
piecpadsmit gadus. Mēs sākam 
tādā veidā pamazām līmēties 
kopā. Ja mēs tagad iestudētu 
otru izrādi, būtu pavisam cita 
veida saprašanās. Mēs zinātu, 
ka rezultāts būs, bet mums jā -
iziet cauri šim darba procesam. 
Ir svarīgi, ka šodien un šeit mēs 
saprotam un arī parādām šo 
sadursmi – ko viens no otra 
esam gaidījuši. Kas ir režisora 
tēls no aktieŗa viedokļa? Ko 
nozīmē pārliecība – vai režiso-
ram jābūt ar tekstu, zīmuli un 
lampiņu uz galda? Man gal-
venais ir tas, ka es zinu, kā šo 
produktu uzradīt. Manīju, ka 
jums kā aktieŗiem tēls ir sva-
rīgākā lieta, bet es savā pasaulē 
nekad nesāku ar tēlu. Vispirms 
gribu dabūt struktūru un pa -
matu. Ar struktūru šeit domāju 
sižetu, kad aktieris zina, ko viņš 
dara un uz ko mēs visi vir-
zāmies. To var dabūt tikai tad, 
kad esam visai izrādei “izgājuši 
cauri” vismaz trīs reizes. 

dziļi aizskāra, bija jauna ungāru 
režisora Bodo iestudētā Kafkas 
“Pils”. Man izrāde tik ļoti pa -
tika, ka laikam arī pašam 
vajadzēja to “izrunāt ārā”, un te 
bija tā iespēja. Tā ir parasti ar 
literāriem materiāliem – viņi tev 
stāsta un piedāvā, rodas kādas 
nogulsnes, vecas pieredzes pēk-
šņi sāk atvērties un attīstīties.

Tev šī bija pirmā pieredze, 
strādājot ar amatieŗu teātri. 
Kā tas ir salīdzinājumā ar 
darbu profesionālā teātrī?

Sākumā nemaz nezināju, ko 
sagaidīt. Varētu domāt, ka, 
pārejot no profesionālās jomas 
uz darbu ar amatieŗu teātri, tas 
ir solis atpakaļ. Bet tas, ko es 
pieredzēju, ir solis citā galak-
tikā, citā domāšanā, citā mo -
tivācijā. Amatieŗu teātris ir 
kultūras sastāvdaļa, tā ir pul-
cēšanās. Man atmiņā palikusi 
tā “burziņa” sajūta, kad varbūt 
iet uz rezultātu nav tik primāri. 
Protams, fokusa un koncen-
trēšanās spējas profesionāliem 
aktieŗiem ir augstākas, viņi ir 
pieraduši “bliezt”, viņiem ir 
jāstrādā. Veidojot izrādi, bija 
idejas, ko mainīju, jo likās, ka 
tās būs grūti reālizēt, bet bija 
arī ļoti skaistas kultūras un 
tradiciju izpausmes. Tādas lat-
viskuma izpausmes, kādas pro -
fesionālā teātri es nekad ne -
esmu sajutis. Savai profe sio-
nālai izaugsmei  es atradu lie-
tas, ko varu noslīpēt un attīstīt, 
un jutos kā ieguvējs. Strādāt ar 
aktieŗiem, domāt dramatur-
ģiski – tas mani uztur formā. 
Protams, tu mākslā gribi kaut 

sievietes. Kā izdevās tikt galā 
ar šo izaicinājumu?

Mans lielākais uzdevums 
bija, nepazīstot aktierus, tikai 
pēc Zoom tiešsaistē izlasītas 
lugas saprast, kuŗai aktrisei 
kuŗu lomu dot. Tas bija reāli 
sarežģīti, un es rīkojos pēc 
intuīcijas. Tomēr domāju, ka 
vairāk vai mazāk es trāpīju 
pareizi. Tas, ka sievietes spēlē 
vīriešus, nav liela problēma – 
galvenais ir saprast tēla būtību, 
un vai tā atbilst aktiera būtībai. 
Jūs darbojāties drosmīgi, bez 
aiztures, un domāju, ka režisore 
Māra Luisa ar savu bezbailību 
ļoti iedvesmo aktieŗu ansambli.

Tu tagad esi iepazinies ar 
apstākļiem amatieŗu teātrī – 
cilvēki nāk pēc darba, nāk 

mērķis, kas ir tavs uzdevums? 
Spēlējam uzdevumu, nespē lē-
jam tēlu. Tā ir pirmā lieta, ar ko 
es teātri nodarbotos – iebetonēt 
pamatus. Pēc tam jau uz 
skatuves sakārtot to, kas ir un 
kas nav svarīgi. Tas, kas man 
pietrūka strādājot, ir fokuss. 
Esmu  pieradis – aktieŗiem uz -
devums, uzdevums, pamēģi-
nām, neder – metam ārā, blie-
žam, bliežam! Ātrums un kon-
centrācija! Bet to var saprast, jo 
lielākoties cilvēki nāk pēc 
darba.

Vēl vien atšķirība no pro
fesionālā teātŗa ir tā, ka ak 
trise pēc izrādes var intervēt 
režisoru. Biju aktrise tavā 
izrādē, un tagad man ir uni
kāla iespēja komentēt mūsu 

Skats no izrādes “Kurbads, ķēves dēls”. No kr: Māra Luisa, Anita Grīnbanda, Karina Vasiļevska
Das, Sallija Filitsa, Džoanna Pāvuliņa, Māra Vilde. Guļ – Taira Zoldnere

Skats no izrādes “Kurbads, ķēves dēls”. No kr: Gundega Ozola
Bite, Džoanna Pāvuliņa
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TAIRA ZOLDNERE

(Turpināts no 7. lpp.)

Pirmais mēģinājums ir tikai 
iepazīšanās, otrais – meklēšana, 
trešais – drusku atrašana, un 
tikai ar ceturto mēģinājumu 
kaut kas jau sāk parādīties.  
Tikai pašās beigās ar tēlu 
veidošanu dabūjam izrādei 
“garšu”. Bet sākums ir kā ce -
ļojums tumšā mežā, un aktier-
iem var būt tāda apmulsuma 
sajūta. Galvenais zināt, ka 
beigās viss būs labi. Tā ir 
uzticība, kas aktieriem agri vai 
vēlu parādās pret režisoru. 
Vairākus gadus strādāju Val -
mieras teātrī, un aktieŗu an -
samblis zināja – būs, viss būs 
labi, kaut arī kādā mirklī 
režisoram var paslīdēt kāja. Bet 
mēs esam komanda, un mēs 
ejam vienā virzienā.

Pārliecība par to, ka izrāde 
būs izdevusies, man radās 
pēdējās divās dienās pirms 
ģenerālmēģinājuma Sanfran
cisko. Tad es redzēju un sapra
tu, – jā,  izrāde sāk veidoties, 
un šobrīd jau ir pavisam cits 
uzticības līmenis. Amatieŗu 
teātru festivālā “Laipa” izrāde 
tika uzņemta ar ovācijām, un 
dzirdējām augstu vērtējumu 
arī no festivāla teātŗa ekspertu 
puses, kā arī ieteikumu, ka 
vajadzētu šo izrādi parādīt 
Latvijas publikai. Kāda ir tava 
sajūta par “Kurbadu” – vai tas 
ir pabeigts projekts, vai arī 
gribētos pie tā atgriezties?

Jūtu materiālam lielu poten-
ciālu, bet tam ir jāpieslēdz 
lielāks dramaturģiskais spēks, 
lai to varētu uzvest kā pilnu 
izrādi divu stundu gaŗumā. 
(SFJT izrāde tika piemērota 
festivāla “Laipa” prasībām un 
ilga 45 minūtes). Man ļoti pati-
ka konceptuālais uzstādījums, 
man patīk šī forma, ar kuŗu var 
atslēgt materiālu, man patīk, ka 
tas ir jauns darbs un tai pašā 
laikā ne tik jauns. Plusu šī darba 
uzvešanai ir pietiekami daudz, 
lai ar to strādātu. Tomēr nezinu, 
vai šobrīd gribu iet cauri šim 
procesam. Man ir tāds kā 
pauzes režīms.

Kāpēc vajadzīga pauze?
Esmu drusku noguris no 

Latvijas teātŗu finansiālās na -
badzības. Manas divas pēdējās 
pieredzes profesionālajā teātrī 
ir bijušas negatīvas, nav spēka 
vairs cīnīties ar teātŗu direkto-
riem. Man elementāri trūkst 
budžeta vai nu mūzikai vai 
scēnografijai. Piemēram, izrādē 
“Dēmons” Liepājas teātrī sa -
maksāju pusi sava honorāra 
mūziķiem. Ja nebūtu to darījis, 
izrādē mūzikas nebūtu. Dailes 
teātŗa  izrādē “Spēles ar Jūliju” 
man bija jātaisa scenogrāfija 
pašam, jo nav naudas, video 
jātaisa pašam, jo nav naudas. 
Teātris ir mana mūža mīlestība, 
es ļoti gribu iestudēt izrādes, 
un to garšu atkal dabūju, 
strādājot ar jums un iestudējot 
“Kurbadu” SFJT. Tomēr es vairs 
negribu strādāt “studentu režī-
mā”, ko man piedāvā. Es nevaru 
tā funkcionēt… 

Es ļoti romantiski skatos kino 
virzienā, bet pagaidām nestei-

meistarības lietām. Izglītoties 
profesionāla ziņā vienmēr ir 
vēlams. Jāatceras, ka drāma – tā 
ir darbība, un darbība ir ar 
motivāciju un uzdevumu. Tur-
klāt darbība var būt gan ārēja, 
gan arī iekšēja. Var nospēlēt 
izcilu izrādi arī tad, ja uz 
skatuves nekas nekustas, nu 
pilnīgi nekas. Neesmu vēl tādu 
taisījis, neesmu arī redzējis, bet, 
strādājot tikai ar aktieŗa iekšējo 
motivāciju, var uztaisīt tādu 
izrādi, un būs pat ļoti inte re-
santi. Vērts arī skatīties pro-
fesionālās izrādes, un no tām 
var mācīties. Teātrī svarīgi visi 
komponenti – tev jābūt gan 
ētiskam, gan drosmīgam, gan 
provokatoram, gan saudzē tā-
jam, gan rūpējies par publiku, 
gan pļaukā viņu – tas viss 
notiek vienlaicīgi.

Kādus iespaidus paņemsi 
no Sanfrancisko pilsētas, kur, 
strādājot ar mūsu teātri, pa 
vadīji trīs nedēļas?

Pirmkārt, gribēju parādīt 
Ameriku savam dēlam Ernes-
tam (Ernestam nesen palika 10 
gadi – T.Z.). Viņš vēl joprojām 
ir stāvā sajūsmā par visu, ko 
piedzīvojām, bet jo īpaši – par 
izrādi. Atgriežoties Latvijā, viņš 
runāja tikai un vienīgi par 
izrādi. Viņš pirmo reizi bija uz 
skatuves, nopelnīja pirmo ho -
norāru, pirmo reizi gaismoja 
izrādi, palīdzēja tētim režijā. 
Domāju, ka no izaugsmes vie -
dokļa, tas manam dēlam bija 
milzīgs solis uz priekšu. Esmu 
ļoti pateicīgs par to, kā jūs mūs 
uzņēmāt. Tas siltums, cilvēcība, 
mīļums manī gruzd joprojām 
un pat dubultā, jo nāk arī no 
mana dēla puses.

Man ļoti svarīgi ir pabūt 
tādās supermetropolēs kā San -
francisko, Losandželosa, Ņu -
jorka – man tā ir neiedomājama 
vērtība. Vēl joprojām uzskatu, 
ka Amerika ir priekšā mums 
daudziem tieši civilizācijas at -
tīstības virzienā. Es “ēdu” to 
atmosfēru, to vidi – paš brau-
cošās mašīnas, infrastruktūras 
objekti, augstākā līmeņa sporta 
spēles, masu kustības. Tajā pašā 
laikā tieši Sanfrancisko ir 
sociāli ļoti jūtīga sabiedrība un, 
kombinācijā ar augsto tech-
noloģisko attīstību, tas ir kas 
unikāls. Atrašanās Amerikā 
man palīdz domāt globāli.

Viesturs Meikšāns darbojas 
divās profesionālās ievirzēs. 
Viņš ir teātra un operas režisors 
ar vairāk nekā 30 iestudēju
miem Latvijā un Krievijā un 
strādā ar vadošajiem Latvijas 
teātŗa un operas māksliniekiem 
jau 15 gadus. Vairākkārtējs “Spēl
maņu nakts”, “Lielās mūzikas 
balvas” un “Dienas gada balvas 
kultūrā” laureāts. Viesturs arī 
vada “Runas skolu, kas piedāvā 
plašas apmācību iespējas indi
vidiem komunikācijas un pub 
liskās runas jomā, un ir TEDX 
Riga un foruma “Līdere” pub
liskās runas konsultants.

Foto: Sanfrancisko jaunā 
teātra archīvs

Kā mēs “Kurbadu, ķēves dēlu”
līdz festivālam “Laipa 2022 Oslo” atvedām

dzos. Man vajadzīgs materiāls, 
kam es ticu. Iespējams, kādreiz 
pat varētu uzņemties filmu gan 
producēt, gan finansēt.

Mums, skatītājiem būtu 
liels zaudējums, ja tu vairs 
neiestudētu izrādes. Ļoti ceru, 
ka ar laiku vilšanās sajūta, 
strādājot profesionālā teātrī, 
tev pāries, un mēs atkal re 
dzēsim jaunas interesantas 
izrādes. Tomēr pa to laiku – 
kāds ir tavs vēlējums latviešu 
amatieŗu teātŗiem diasporā?

Pirmais – nezaudēt to sociālo 
vērtību, kas ir svarīga diasporas 
teātŗu daļa, jo tas siltums, pre -
timnākšana un gaisotne teātrī 
ir tik lieliska. Amatieŗu teātŗi ir 
sociāla kustība ar savu funkciju 
un uzdevumu. Tajā prieka ir 
pārpārēm, un prieks ir arī tas 
honorārs, no kuŗa šī kustība 
pārtiek. Lai izveidotu labu iz -
rādi, ir vajadzīgs vairāk laika, 
vajadzētu pastrādāt ar aktieŗ-

“Kurbads, ķēves dēls” mēģinājums. No kr. stāv Māra Luisa un Natālija Da Cruza, sēž Viesturs 
Meikšāns un Ernests Meikšāns

Skats no izrādes “Kurbads, ķēves dēls”. No kr: Sallija Filitsa, Džoanna Pāvuliņa, Karina 
VasiļevskaDas

Skats no izrādes “Kurbads, ķēves dēls”. No kr: Karina 
VasiļevskaDas, Anita Grīnbanda
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L AT V I JA  D I E N U  R I T Ē J U M Ā

KLAJĀ NĀKUSI 
VIĻA VĪTOLA 

GRĀMATA
 PAR KRIEVIJU 
ANGĻU VALODĀ

Meklējiet 
Latvijas grāmatu 

tirdzniecības vietās!

LAIKA GRĀMATA

Cena 30,– USD
Grāmatas Jums piesūtis pa pastu (t.sk. pasta izdevumi).

Rakstiet Inesei Zaķis 6051A Sun Blvd #604,
St. Petersburg, Florida 33715
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Šī publikācija sagatavota ar Mediju 
atbalsta fonda fi  nanciālu at  bal stu no 
Latvijas valsts budžeta lī   dz ek ļiem. Par 
publikācijas  saturu at  bild biedrība 
“Laiks-BL”

Šī publikācija sagatavota ar Mediju 
atbalsta fonda fi  nanciālu at  bal stu no 
Latvijas valsts budžeta lī   dz ek ļiem. Par 
publikācijas  saturu at  bild biedrība 
“Laiks-BL”
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T R I M D A S  P E R S O N Ī B U  P A Š P O R T R E T I
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Ģirts GrietiņšTalkas dalībnieki

PĒRK

PĒRK

Pērkam namīpašumus, privāt mājas, dzīvokļus, komercob jektus, zemes gabalus. Ja Jums ir 
īpašums, kuru vēlaties pār  dot, lūdzu, sazināties ar mani! Mans e-pasts: gatis@rentinriga.lv. 
Ar Cieņu, Gatis. Tālr. +371 26447887.

Pērku meža, lauksaimniecības zemi. Tālr. +371 29386009.

PĒRK DZĪVOKĻU NAMU
**Pērk daudzdzīvokļu namu vai tā daļu Rīgā;

**Namu apsaimniekošana, juridiskie pakalpojumi;

A.Batarags 201-788-5315 (NJ)
abatarags@optonline.net

A.Padegs 845-462-3317 (NY)
apadegs@optonline.net

Vaļņu iela 3, Riga, LV–1050
e-pasts: matiss@ska.lv

+371 28390346

L AT V I E Š I  K A N A D Ā

“Ja dari, dari labi” jeb  “Slinkums nav tikums.” 
(Latviešu parunas)

Sv. Jāņa  ev. luteriskās latviešu draudzes Toronto lauku īpašumā Saulaine 5. novembrī notika rudens talka
Nu, tā jau bija, ka ikviens 

pēdējais talcinieks Saulainē, 
strādāja bezgalīgi cītīgi. Nebija 
neviena sliņķa! Līdzīgi kā sa -
strādājas skudru vai bišu ko -
pienas, katrs no 40 brīvprā-
tīgajiem talciniekiem uzņēmās 
vienu vai vairākus darbus, kas 
jau iepriekš tika uzrakstīti uz 
tāfeles lielajā Priežu zālē. Un, 
kad katrs no daudzajiem dar-
biem tika paveikts, darbu varēja 
nodzdzēst. Tāda labsajūta! Šī 
talka bija “piemiņas talka”, at -
ceroties aizgājušos, dedzīgos 
talciniekus: Elgu Ozoliņu, Ar -
turu Plūdumu un Irēni Ezer-
gaili. Saulaine skumst par tiem, 
kas devušies Aizsaulē, mēs 
ar prieku tencinām par viņu 
darbu un degsmi, atbalstot 
Sau  laini. Svinīgi un ar pateicību 
esam atcerējušies visus ilgga-
dējos Saulaines atbalstītājus, 
sākot ar saimnieci Ēriku Rein-
feldi, kuŗa ne tikai strādāja 
Saulaines pārvaldē, bet vairāk 
nekā četrdesmit gadu vadīja 
Saulaines virtuvi, rūpējoties 
par nometnes dalībnieku ēdi-
nā  šanu, sarīkojumiem, talkām 
un visu, kas saistījās ar cie-
nāšanu Saulainē. Ļoti iemīļota 
ir talcinieku loterija, kur katrs 
brīvprātīgais izvēlas kādu ieti-
nāmā papīrā noslēptu ziedotu 
mantu. Talciniekiem tā patīk 
šis senais ieradums, kas sagādā 
tādus pārsteigumus! Paldies 
visiem par ziedojumiem loteri-
jai, kā arī Saulaines labvēlim, 
kanadietim Peter Rudder, par 
augstas kvalitātes cepurēm, cim-
diem un lakatiem, ko katrs 
dabūja dāvanā. Paldies talci-
niekam, Dr. Jurim Dreifeldam 
par garšīgo ābolu ziedojumu – 
katrs talcinieks tos varēja pa  -
ņemt mājās. Paldies māc. 
Ģirtam Grietiņam par galda 
lūgšanu.

Viens no galvenajiem rudens 
darbiem ir lapu grābšana un arī 
lapu sasmalcināšana ar īpašu 
pļāvēju, lai visa apkārtne būtu 
kopta un glīta izskata. Samaļot 
lapas, tās līdz pavasarim izzūd 
un augošajai zālītei gādā barību. 
Šis darbs arī tika veikts uz 
godu!

Talkas diena bija skaista, pat 

silta. Visi strādāja kreklos ar 
īsām piedurknēm. Talciniekus 
sagaidīja, kā vienmēr, svaiga 
kafija, franču radziņi, uzgrie-
žamās gaļas un sieri, kā arī  
Lūšu ģimenes garšīgais, saldais 
cienasts.

klātesošos, pateicās visiem 
talciniekiem un aicināja ieinte-
resētiem dalīties ar saviem 
ieteikumiem, kā Saulaini uz -
labot, atbalstīt un kuplināt. 

Pēc pusdienām Norberts 
Sebris novadīja uzrunas par 

arī pircējam dodot pamācības 
par katru. Arturs vienmēr bija 
Elgas  “labā roka”. Abi bija viena 
ceļa gājēji ar vienādiem dzīves 
mērķiem. Norberts Sebris stās-
tīja tuvāk par Arturu, kuŗš bijis  
kluss, laipns, atbildīgs cilvēks,  

benes. Tur esot izdevies ar -
cheo loģiski pareizi atjaunot 
kādu miestiņu kur pirms 400 
gadiem, īpašās barakās dzī v juši 
Kanadas pirmie iedzīvotāji. Ar 
lepnumu un gandarījumu Ar -
turs esot teicis :”Ir vērts redzēt!” 
Dr. Juris Dreifelds arī piebilda, 
ka vajag aizbraukt apskatīt. Par 
Irēni Ezergaili – talcinieki at -
cerējās viņas rimto dabu, ne -
beidzamo izpalīdzību kā drau-
dzē, tā Saulainē, tā arī Kristus 
Dārzā, kur viņa rēgulāri ap -
ciemoja seniorus.  Viņa nekad 
nepagāja gaŗām, ja kāds vēlējas 
parunāt, pietsēda blakus un 
uzklausīja viņa sirdssāpes. Bū -
dama skolota žēlsirdīgā māsa, 
viņa ilgus gadus strādāja Sau-
laines bērnu nometnē, palīdzot 
bērniem, vadītājiem un citiem 
darbiniekiem. Saulaines sešos 
Pavasaŗa tirgos Irēne katru 
gadu veiksmīgi un ar lielu uz -
manību pret daudzajiem pircē-
jiem, strādāja “Saulšķūnī”, pār-
dodot Saulaines tirgum zie-
dotās mantas.

Esam pateicīgi bijušajiem tal-
ciniekiem, kā arī jaunajiem, kas 
rēgulāri nāk klāt, lai atbalstītu 
Saulaines darbību! Sliņķi jau 
nekad nepiesakās.

Jo Saulainē mums (tikai) labi 
klājas!

KRISTĪNE
KIRSCH-STIVRIŅA,

Tālr. 705-424-6226
e- pasts: Stivrins2020@gmail.

com
www.saulaine.com

Kritušo karavīru pieminekli 
un arch. Arnolda Lūša piemiņas 
vietu kopa Daina Parent, Jūlija 
Kaņķe, Elviga Sebre, Aina 
Tilupa, mācītājs Ģirts Grietiņš 
un Kārlis Vasarājs, sen. Jau 
nedēļu iepriekš bija jāsāk iz -
plānot vareno cūkas cepešu 
maltīti ar vairākām smalkām 
piedevām. Tur strādāja šef pa-
vārs Arturs Lauzis un palīgi 
Rita Dirse, Astrīda Ezergaile, 
Jūlija Kaņķe, Ellyn Lūse, Kora 
Lūse, Sheldons Rosens, Elviga 
Sebre, Natālija Tanne un Ēriks 
un Dace Zači. Natālija ar Elvigu 
saldajā ēdienā pasniedza izcilu 
ābolu sacepumu ar saldējumu.

Saulaines pārvalde bija gā  dā-
jusi par masīvu īrētu atkritumu 
tvertni, lai viegli varētu likvidēt 
visus sakrājušos atkritumus un 
sen nelietojamas mēbeles, mat-
račus utt. Talkas beigās, tvertne 
bija pilna pāri malām!

Raimonds Rūtītis no Sau -
laines pārvaldes uzrunādams 

mūsu trim izcilajiem talcinie-
kiem, kuŗi (pieņemam!) uz  ma-
nīgi klausījās, kā viņus “aprunā”, 
sēžot visi trīs rindiņā uz kādas 
mākoņu maliņas. Paldies vi -
ņiem par darbu un arī visiem, 
kas tik sirsnīgi atstāstīja kādu 
notikumu vai atmiņu. Bija 
izstādīti plaši fotoklāsti no 
Elgas, Artuŗa un Irēnes šīs ze-
mes gaitām. Elga tika sumināta 
par viņas degsmi, atbalstot 
Saulaini, gan financiāli gan ar 
savu darbu, kopjot un Saulainē 
stādot izturīgas puķes un 
krūmus (kas stirnām negaršo!). 
Viņa gadiem ilgi kopa Karavīŗu 
pieminekli un arch. Arnolda 
Lūša piemiņas vietu. Tikpat ilgi  
viņa savas mājas iebrauktuvē 
Innisfil  pārdeva simtiem da -
žādu stādu, visus ienākumus 
veltot Saulainei. Viņa arī visos 
sešos Pavasaŗa tirgos kopš 2002 
līdz 200. gadam pārdeva Sau -
lainei par labu, simtiem un 
simtiem ašas dēstītos stādus, 

mednieks un makšķernieks, iz -
cils būvnieks un dārznieks, kā 
arī pavārs! Norberts uzsāka 
atmiņu stāstījumus par Arturu, 
rādot paskaidrojošas fotogra-
fijas un zīmējumus. Arturs 
viņam esot atstāstījis par savu 
darbu “Crawford Lake Conser
vation Area”, netālu no Sidra-
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S A R Ī K O J U M I

(Turpināts  19. lpp.)

LAIKA
GRĀMATAS

FREE
SHIPPING

***
Elmārs Zemovičs. Mūzikālā 

Latvija attēlos – USD 20,–

Izdevumus Amerikā 
varat iegādāties, sūtot 
čeku Inesei Zaķis:
6051A Sun Blvd #604, 
St. Petersburg, 
Florida 33715.

Cenā iekļauti pasta 
izdevumi no Latvijas.

***
Baiba Bičole. Balts ūdens putns/ 

White Waterbird – USD 20,–

***
Gunars Fricsons. Latvian 

Dis  placed Persons (DPs) in 
WWII Germany: Stories of 
Flight, DP life, families, and the 
world around us – USD 25,–

***
Helmars Rudzitis. The Ad -

ven tures of my Life – USD 25,–

***
Vaira Paegle. The Thorns of 

Freedom – USD 20,–
***

Māra Celle. Mežaparka mei-
tene uzaug Amerikā – USD 20,–

***
Ģirts Salmgriezis. Briseles 

pastkartes – USD 45,–
***

Jānis Zilgalvis. Laiks ceļot
– USD 35,–

***
Nikos Kazantzakis. Kristus pē -

dējais kārdinājums – USD 30,–

SARĪKOJUMI
Redakcija lūdz lasītājus sa 

zināties ar sarīkojumu un diev 
kalpojumu rīkotājiem, pre cī zē
jot, vai paredzētie sarī ko jumi 
notiks vai arī tie ir atcelti!

ŅUJORKA
Sestdien, 3. decembrī, plkst. 

15:00 Jonkeru baznīcā (254 
Valentine Lane, Yonkers, NY): 
“Lai skan jauna mūzika!” Lab
darības koncerts TILTS Izcilo 
jauno talantu fonda atbalstam. 

Koncertēs: TILTS Talantu 
fonda stipendiāti – ģitārists 
Matīss Čudars, vokālistes Elīza 
Evalde, Emīlija Pavlovska un 
ģitārists Eduards Lazdiņš. 

Ieeja: par ziedojumiem, sākot 

ar $25, studentiem $10, bēr-
niem brīva (ienākums TILTA 
Talantu fondam). Sekos tik-
šanās ar jauniem mūziķiem 
pie  kafijas galda. Visi sirsnīgi 
aicināti! Rīko: TILTS; infor-
mācija: Dace Aperāne (914) 
907-6343, aperanscrd@aol.com, 
www.tilts.org.

SIETLA (WA)
Sietlas latviešu sabiedriskais 

centrs (11710 3rd Ave. N. E.
Seattle, WA98125). Mājas lapa: 
www.seattlelatviancenter.com. 
13. decembrī Pensionāru Ziemas-
svētku pusdienas, plkst. 12:00.

TĒRVETE
Valdes sēdes – katru ceturt-

dienu 19:30 Centrā. Pensionāru 

sanāksmes pirmdienās 13:00, 
Info: 514-992-9700. www.ter-
vete.org.

ZIEMEĻKALIFORNIJA
(425 Hoffman Ave, San Fran

cisco), Info: www.zklb.word-
press.com, ZKLB sekr. un in  for-
māc. daļas vadītāja Una Vei -
lande tālr.: 408-813-5104, e-pasts: 
una.veilande@gmail.com.

DIEVKALPOJUMI
Bostonas latv. ev. lut. Trim

das dr: (58 Irving st, Brookline 
MA 02445). Info: 617-232-
5994, e-pasts: bostonastrim-
dasdraudze@gmail.com, tālr.: 
617-232-5994 Māc. Igors Sa  fins. 
Tālr.: 617-935-4917. E-pasts: 
igorssafins@gmail.com.

Čikāgas latv. ev. lut. Ciānas 
dr.: (6551 W Montrose Ave, 
Chicago IL 60634), tālr.: 773-
725-3820; e-pasts: cianasdrau-
dze@gmail.com; www.facebook. -

com/ Čikāgas-Ciānas draudze 
2550-4389-7965-234. Dievk. 
notiek svētdienās 10:00. Pēc 
dievk. kafijas galds.
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S A R Ī K O J U M I  /  D I E V K A L P O J U M I

(Turpināts no 18. lpp.)

Viņu mīļā piemiņā paturēs
PITSBURGAS UN APKĀRTNES LATVIEŠI

Mūžībā aizgājusi

ZELMA MALBARDS,
dzimusi DORIAN

Dzimusi 1927. gada 19. februārī,
mirusi 2022. gada 2. oktobrī Pitsburgā, Pensilvānijā

kalpojums plkst. 6:00 vakarā. 1. 
janvārī Dievkalpojums plkst. 
11:00. 4. janvārī Bībeles stunda – 
trešdienā plkst 11:00. 8. janvārī 
Zvaigznes dienas dievkalpo-
jums ar dievgaldu, seko drau-
dzes rīkotās pusdienas plkst. 
11:00. 15. janvārī dievkalpo-
jums plkst. 11:00. 22. janvārī 
dievkalpojums plkst. 11:00. 29. 
janvārī dievkalpojums, seko 
māc. Gijas pārdomu cikls 11:00.

Pasta adrese mūsu baznīcai 
ir mainījusies. Jaunā pasta 
adrese ir: PO Box 524, New
town Square, PA. Telefons un 
fiziskā adrese paliek kā bija. 
Baznīcas telefons: 610353
2227; Baznīcas website: ww.
latvianluthchurchphila.org

Draudzes priekšniece Ruta 
Ore – telefons: 610-287-3845, 
mobīlais: 267-933-7007 e-pasts: 
orefam@verizon.net. Skolas pār-
zine Silvija Mežgailis – telefons: 
610-277-8072 e-pasts: roost-
ers4@comcast.net. Bībeles stun-
das. Nākošās Bībeles stundas 
atsāksies trešdien 7. decembrī 
plkst. 11:00 no rīta. 7. decembrī 
– izlasīt Mateja ev. 6:19 - 34 4. 
Janvārī – izsludināsim vēlāk 
lasījumu. Aicinu ikvienu, ku -
ŗam interesē, piedalīties Bībeles 
stundās. Garīgo pārdomu cikli 
notiks katra mēneša pēdējā 
svētdienā pēc dievkalpojuma. 
Decembŗa mēnesī pārdomu 
cikls nenotiks, to atsāksim 
janvāŗa mēnesī.

Grandrapidu latv. ev. lut. 
dr.: Faith Lutheran Church. 
(2740 Fuller Ave NE, Grand 
Rapids MI 49505.) Tālr: 616-
361-6003.) Māc. Aija Graham. 
Dr. pr. Ivars Petrovskis, tālr: 
616-975-2705. Dievk. notiek 
divreiz mēnesī, 2:00 pm. Par 
datumiem, lūdzu, sazināties ar 
dr. pr. Ivaru. Pēc dievk. kafijas 
galds.

Grandrapidu latv. katoļu dr: 
Our Lady of Anglona (504 
Grand Ave NE Grand Rapids 
MI 49503) Grand Rapids 
Association Nama – Mac.Mark 
Mitchell Priekšnieks Bronislavs 
Viscockis – tālr: 616-540-1322. 
Dievk. notiek katru svētdienu 
10:00 – seko kafijas galds.

Kalamazū latv. ev. lut. apv. 
dr.: (122 Cherry Hill St, Kala
mazoo MI 49006). Māc. Aija 
Graham. Latviešu ev. lut. ap  vie-
notā draudze notur klātienes 
dievkalpojumus katru svēt die nu, 
plkst. 10:00. Parallēli pieejami 
sprediķu ieraksti draudzes You
Tube kanālā (meklēšanas at -
slēgas vārds “Latviešu apvienotā 
draudze Kalamazū”).

Klīvlandes apvienotā latv. 
ev. lut. dr.: (1385 Andrews Ave, 
Lake wood, OH 44107) Drau-
dzes dievk. notiek svētdienās 
11:00. Bībeles stundas notiek 
10:00 katra mēneša otrajā un 
ceturtajā trešdienā. Baptistu 
dr.: Bethel Baptist Church (2706 
Noble Rd, Cleveland 44121) 
Dievk. notiek svētdienās 14:30.

Linkolnas apv. latv. ev. lut. 
dr.: (3300 C St, Lincoln NE 
68510). Dievkalpojumi ar viesu 
mācītājiem latviešu un angļu 
valodā plkst. 10:00. Par datu-
miem sazināties ar draudzes pr. 
Kārli Indriksonu, tālr.: 402-
730-3427, e-pasts: kindriks@

aol.com. Pensionāru saiets katra 
mēneša otrajā ceturtdienā plkst. 
11:00 sabiedriskajās telpās.

Latvian Hall (Latviešu ev. lut. 
sabiedriskās telpās, 33rd & 
Mohawk iela, Baznīca, 33rd & 
C iela, Linkolnā. kunora@
windstream.net.

Mančesteras latv. ev. lut. dr. 
(dievk. Notiek Holy Transfi  gur
ation Romanian Orth. Church, 
2 Winter St., Manchester, CT 
06040). Dr. pr. Astra Vilinskis, 
tālr. 413-568-9062. 

Milvoku latv. ev. lut. Sv. 
Trīsvienības dr.: (1853 N 75th 
Str, Wauwatosa WI 53213), 
tālr.: 414-258-8070. Māc. Jānis 
Ginters tālr: 260-797-5695 Drau-
dzes priekšnieks: Andrejs Junge 
tālr: 414-416-6157 Dievk. no -
tiek svētdienās 10:00.

Mineapoles – St. Paulas latv. 
ev. lut. dr.: (3152 17th Ave S, 
Minneapolis MN 55407). Mi -
neapoles St. Paulas latviešu 
evaņģēliski luteriskās draudzes 
video dievkalpojumi notiek 
katru nedēļu, tos var skatīties 
mndraudze.org.

Montrealas latv. Trīsvie nī
bas/Tervete ev. lut. dr.: Trinity 
Latvian Church (P.O. Box 39, 
Station NDG, Montreal QC 
H4A 3P7), tālr.: 514-992-9700. 
www.draudze.org vai www.ter-
vete.org. pr. Jānis Mateus tālr.: 
514-481-2530, e-pasts: prez@
draudze.org.

Ņūbransvikas un Leikvudas 
latv. ev. lut. dr.: (Latvian Lut 
heran Church, P.O. Box. 1008, 
Maplewood, NJ 07040). Diev-
kalpojumi notiek NJ Latviešu 
biedrības namā Priedaine, 1017 
State Route 33, Freehold, NJ 
07728, māc. Ieva Pušmucāne-
Kineyko.

4. decembrī 11:00 Diev kal-
pojums ar dievgaldu; 2. Ad -
vents. 18. decembrī 11:00 Ad -
venta koncerts, mūzicēs Laila 
Saliņa / Draudzes eglīte. 24. 
decembrī Ziemassvētku vakars 
(aicinām apmeklēt dievkalpo-
jumus jūsu vietējos dievna-
mos). Visi dievkalpojumi no -
tiek kapelā, NJ Latviešu bied-
rības namā Priedaine (1017 
State Route 33, Freehold, NJ 
07728), māc. Ieva Pušmucāne-
Kineyko, e-pasts: latvianluther
anchurch@gmail.com

Draudzes pasta adrese: Lat
vian Lutheran Church, P. O. Box 
1008, Maplewood, NJ 07040.

Ņujorkas latv. ev. lut. dr.:
Jonkeru bazn, 254 Valentine 

Ln, Yonkers NY.
Salas bazn, 4 Riga Ln, Melville 

NY.
St. Andrew bazn, 335 Rey n

olds Ave, Parsippany NJ.
Brāļu kapi, 414 Bloomer Rd, 

Tannersville NY
St. John’s bazn, 81 Chistopher 

St, New York NY
3. decembrī Jonkeru bazn 

15:00 – Tilta labdarības kon-
certs “Lai skan jauna mūzika!”.

4. decembrī 2. Advents: 
Jonkeru baznīcā 10:30, māc. 
Saivars, un Salas baznīcā 10:30, 
māc. Saliņš. 11. decembrī 3. 
Advents: Jonkeru baznīcā 
10:30, māc. Saivars. Svētbrīdis, 
ievadot Ņujorkas koŗa Ad -
ventes koncertu, seko mielasts 
un tirdziņš; Salas baznīcā 10:30 

māc. Saliņš. 17. decembrī: 
Jonkeru bazn 11:00 Ņujorkas 
skolas eglīte māc. Saliņš; 
Priedainē (1017 State Rte 33, 
Freehold NJ) 12:00 Ņudžersijas 
skolas eglīte; St. John’s baznīcā 
14:00 māc. Saliņš, novada 
eglīte. 18. decembrī, 4. Ad -
vents: Jonkeru bazn 10:30 māc. 
Saivars; Salas baznīcā 10:30 
māc. Saliņš, novada eglīte, gro -
ziņu cienasts. 24. decembrī, 
Ziemsvētku vakars: Jonkeru 
baznīcā 18:00 māc. Saivars, 
koris; Salas baznīcā 18:00 māc. 
Saliņš, Laila Saliņa.

25. decembrī, Ziemsvētku 
diena: St. Andrew baznīcā 11:00 
māc. Saivars. 

Ročesteras ev. lut. Krusta 
dr.: Atonement Lutheran Church 
(1900 Westfall Rd, Rochester 
NY 14618).

Saginavas latv. ev. lut. dr.: 
(128 N Elm Str, Saginava, MI 
48602). Mācītāja Biruta Puiķe-
Wilson, mob. (269) 2675-330. 
Kontaktpersona Mary Beth 
Dzirnis, mob. (989)781-1163. 
E-pasts: dzirnis@chartermi.
net. Dievkalpojumi vienreiz 
mēnesī, 1:00 pēcpusdienā, 
seko kafijas galds ar groziņiem.

Sandiego latv. ev. lut. dr.: 
Ascension Lutheran Church 
(5106 Zion Ave, San Diego, CA 
92120), Dr. pr. Jānis Legzdiņš, 
tālr.: 1-619-630-8143, e-pasts: 
janislegzdins@hotmail.com.: 
Dievkalpojumi notiks iekšienē 
un jānēsā sejas maskas!

17. decembris plkst. 12.00. 
Diakone Guna Reins; Ziemas-
svētku Dievkalpojums ar Diev-
galdu; pēc Dievkalpojuma gro -
ziņu kafijas galds. Ciemosies 
Ziemassvētku vecītis. 

Sentluisas latv. ev. lut. dr.: 
Christ Lutheran bazn (#1 Selma 
Ave, Webster Groves, MO 
63119). Dievk. vadīs Māc. Dace 
Skudiņa. Dr. pr. I. Kalniņa, tālr.: 
314-457-1830, kalninsirene@
gmail.com.

Sietlas ev. lut. dr.: (11710 3rd 
Ave. N.E. Seattle, WA 98125). 
Dievkalpojumi notiek 10:30. 
Prāveste D. Cilne, tālr.: 206-
674-9600; e-pasts: cilnis@
earth link.net. Baznīcas mājas-
lapa: www.seattlelatvianchurch. 
org. 4. decembrī 2. Adventa 
svētdiena. Dievkalpojums ar 
dievgaldu. 11. decembrī 3. Ad -
venta svētdiena, angļu valodas 
dievkalpojums ar dievgaldu. 
Pēc dievkalpojuma Ziemassvētku 
dziesmu dziedāšana kamīna 
telpā. 17. decembrī plkst. 17:00 
Svecīšu dievkalpojums. Dzie-

dās koris diriģentes Egijas 
Ungures vadībā. Pēc dievkal-
pojuma kopīga draudzes un 
latviešu skolas eglīte. Groziņu 
vakars. 24. decembrī plkst. 
17:00 Ziemassvētku vakara 
dievkalpojums. 1. janvārī Jaun-
gada dievkalpojums ar diev-
galdu.

Skenektedijas latv. ev. lut. 
dr.: Trinity Lutheran Church 
(35 Furman St, Schenectady NY 
12308). Diakone Linda Snie-
dze-Taggart. Ziemassvetku diev-
kalpojums notiks 18. decembrī 
plkst. 2:00 ar Dievgaldu. Diak. 
Linda Sniedze-Taggart.

St. Pētersburgas latv. ev. lut. 
dr.: draudzes mācītājs Aivars 
Pelds. Tel.: 515-991-4640 – 
sazināties ar Andri Ritumu, 
727-797-1933. Dievkalpojumi 
un Bībeles stundas notiek Faith 
Lutheran baznīcā, kas atrodas 
2601 49th Street North, St. 
Petersburg, FL.

Toronto – Sv. Jāņa ev. lut. 
latv. dr.: (200 Balmoral Ave, 
Toronto, ON M4V 1J6), tālr.: 
416-921-3327, E-pasts: bazni-
ca@bellnet.ca. Info: www.
stjohnslatvian.ca Māc. Ģirts 
Grietiņš (adrese: 40 Hollyberry 
Trail, North York ON M2H 
2S1), tālr: 6479-865-604, E-pasts: 
grietins@gmail.com. Priekš-
nieks: Kārlis Vasarājs, pr. vietn. 
Sibilla Korule. Dāmu kom. pr. 
Maija Sukse, tālr.: 416-221-
4309.

Vašingtonas (DC) latv. ev. 
lut. dr.: 400 Hurley Avenue, 
Rockville, MD 20850 – 3121. 
Tālrunis: 301-251-4151, epasts: 
dcdraudze@gmail.com, www.
dcdraudze.org. Prāveste Anita 
Vārsberga Pāža (tālr.: 301-302-
3270). Draudzes priekšniece 
Dace Zalmane. 

Kārtējās svētdienās: 11:00 
DIEVKALPOJUMS – klātienē 
&tiešsaistē (ZOOM) Katru 
trešdienu: 10:00 Rīta svētbrīdis 
(ZOOM) ZOOM pieslēgšanās 
norādes ir atrodamas draudzes 
mājas lapā www.dcdraudze.org

Lūgums sūtīt 
SARĪKOJUMU un 

DIEVKALPOJUMU 
ziņas uz e-pastu: 
rigaven@aol.com
– Inese Zaķis –

ne vēlāk kā 
PIEKTDIENĀS.

Māc. Gundega Puidza, tālr. 
birojā: 773-736-1295; mājās: 
708-453-0534, e-pasts: puid-
za@yahoo.com.

Čikāgas latv. ev. lut. Sv. Pē 
teŗa dr.: (450 Forest Preserve 
Dr, Wood Dale IL 60191). Tālr.: 
630-595-0143. Māc. Ojārs Frei-
 manis. 1-773-818-6965 St.Peters. 
latvian.church@gmail.com 
Ivars Spalis (ivspalis@gmail.
com), priekšnieks. Dievk. no -
tiek svētdienās 10:00. Pēc dievk. 
kafijas galds.

Čikāgas latv. baptistu dr: 
(820 Ontario St, Oak Park, IL 
60302). Māc. Oļģerts Cakars. 
Tālr.: 708-383-5285.

Denveras latv. ev. lut. dr.: 
(10705 West Virginia Ave, Lake
wood, CO 80226). Birojs atvērts 
ceturtdienās no 10:00 līdz 14:00. 
E-pasts: reglite@aol.com Dievk. 
notiek svētdienās 9:30. Pēc 
dievk. sadraudzība.

Detroitas Sv. Paula latv. ev. 
lut. dr.: (30623 W. Twelve Mile 
Road, Farmington Hills, MI 
48334). Dievk. notiek svētdie-
nās 10:00. Seko sadraudzības 
stunda.

Dienvidfloridas latv. ev. lut. 
dr.: Shepherd of the Coast Luth.
Church (1901 E Commercial 
Blvd, Ft. Lauderdale FL 33308). 
Info: Ilze Folkmane Gibbs, 
e-pasts: folkmane@hotmail.com 
Info: Andrejs Jugs, tālr.: 561-
447-9050. Dievk. notiek 14:00. 
Pēc dievk. visi lūgti pie kafijas 
galda!

Dienvidkalifornijas latv. ev. 
lut. dr.: baznīca (1927 Riverside 
Dr., Los Angeles CA90039). 11. 
decembrī 3. Adventa svētbrīdis 
plkst. 11:00 no rīta-kalpos diak. 
Guna Reina. 24. decembrī 
Kristus piedzimšanas dievkal-
pojums plkst. 5:00 vakarā-
kalpos diak. Guna Reina.

Džamaikpleinas Trīsvie nī
bas latv. ev. lut. dr.: Unitarian 
Congregational Parish of Norton 
(2 W Main St, Norton, MA 
02766). Vasaras dievkalpojumi 
ar dievgaldu divreiz mēnesī, 
1:30 pēcpusdienā ar viesu mā -
cītāju Igoru Safinu. Lūdzu, 
zvaniet draudzes sekretārei 
Zigrīdai Kručkovai par datu-
miem, tālr: 617-323-0615.

Filadelfijas latv. ev. lut. Sv. 
Jāņa dr.: (301 N Newtown 
Street Road, Newtown Square, 
PA 19073), tālr.: 610-353-2227. 
Māc. Gija Galiņa. Dievkal po-
jumi sāksies plkst.11:00. 

Filadelfijas Latviešu Drau dzes 
Ziņas ev. lut. sv. Jāņa draudze 
(301 N. Newtown Street Road) 
2022. gada novembris, decem-
bris, bet 2023. gada janvāris 
(Newtown Square, PA 19073, 
6103532227) Māc. Gija Ga -
liņa 4. decembrī 2. Adventa 
dievkalpojums plkst. 11:00. 7. 
decembrī Bībeles stunda – 
trešdienā plkst. 11:00. 11. de 
cembrī 3. Adventa dievkalpo-
jums Seko skolas eglīte plkst. 
11:00. 18. decembrī 4. Adventa 
dievkalpojums nenotiks. Aici-
nām visus uz Filadelfijas lat-
viešu koncertkoŗa Ziemsvētku 
koncertu plkst. 5:00 vakarā. 24. 
decembrī Kristus piedzimšanas 
svētki Ziemsvētku vakara diev-



LAIKS 2022. gada 3. decembris – 9. decembris20

S P O R T S
Latvijas basket

bolistes brauks uz 
Eiropas čempionāta 

finālturnīru!
Latvijas sieviešu basketbola 

izlases spēlētājas, uzvarot Izra-
ēlu, pierādīja savu vēlē šanos 
spēlēt Eiropas čempionāta fināl-
turnīrā, pēc panākuma teica sie -
viešu valstsvie nības galvenais tre-
neris Gundars Vētra.

Latvijas sieviešu basketbola 
izlase svētdien Eiropas čem pio-
nāta kvalifikācijas spēlē savā lau-
kumā ar rezultātu 79:73 (19:21, 
15:16, 24:24, 21:12) uz  varēja 
Izraēlu un nodrošināja ceļazīmi 
uz nākamgad gaidāmo fināltur-
nīru. “Prieks, ka vienu spēli 
pirms kvalifikācijas turnīra 
beigām jau esam nodrošinājuši 
vietu Eiropas čempionātā,” pēc-
spēles preses konferencē teica 
Vētra.

J grupā Latvijai ir trīs uzvaras 
tikpat spēlēs, bet Izraēlai ir viens 
panākums un divi zaudējumi, 
kamēr Zviedrija piedzīvojusi ne -
veiksmes abās aizvadītajās spēlēs. 
Izraēlas basketbolistes jau ie -
priekš ir nodrošinājušas vietu 
finālturnīrā kā viena no turnīra 
rīkotājvalstīm. 

Turnīrs beigsies februārī, kad 
latvietes dosies izbraukumā uz 
Zviedriju.

Porziņģim 18 punkti 
zaudējumā NBA spēlē 

rezultātu 142:127 savā lau ku mā 
pārspēt Minesotas “Timberwolves”. 
Porziņģim līdz šim rezultatīvākā 
spēle NBA karjerā bija 40 gūtie 
punkti 2017. gadā, kad viņš vēl 
pārstāvēja Ņujorkas “Knicks”. 
Porziņģis šajā mačā nospēlēja 31 
minūti un realizēja sešus div-
punktu metienus (6/8), sešus 
tālmetienus (6/10) un visus 11 
soda metienus. Latvietis izcīnīja 
arī četras atlēkušās bumbas, 
izdarīja trīs piespēles, pārtvēra 
divas bumbas, bloķēja trīs meti-
enus, pieļāva vienu kļūdu un 
nopelnīja trīs piezīmes. Viņa +/- 
rādītājs bija +13. Latvietis reali-
zēja savus pirmos četrus metie-
nus, visus no tālās distances, kas 
palīdzēja “Wizards” iegūt vadību 
ar rezultātu 21:6. “Timberwolves” 
pirmajā ceturtdaļā spēles gaitu 
izlīdzināja (38:32), taču otrajā 
ceturtdaļā “Wizards” veica iz  šķi-
rošo izrāvienu. Porziņģis pir-
majā puslaikā guva 29 punktus, 
realizējot sešus tālmetienus, bet 
“Wizards” rezultatīvā spēlē jau 
pirmajā puslaikā guva 77 punk-
tus. Pēc nospēlētām divām ce -
turtdaļām rezultāts bija 77:58. 
Trešajā ceturtdaļā Minesotas ko -
manda deficītu samazināja līdz 
72:80, bet pēc tam “Wizards” 
atguva savu iepriekšējo ritmu 
uzbrukumā.

“Wizards” ar 11 uzvarām 20 
spēlēs NBA Austrumu kon fe-
rencē ierindojas septītajā vietā. 

Gailītis: uzbrukumā 
spēlējām drausmīgi

manda “Rīga”, kuras sastāvā 
spēlē Agnis Čavars, Edgars Krū -
miņš, Kārlis Lasmanis un Nauris 
Miezis, sestdien ar diviem pa -
nākumiem sāka  Pasaules  tūres 
Honkongas “Masters” posmu, ie -
kļūstot ceturtdaļfinālā. Pirmajā 
mačā rīdzinieki, kuri izsēti ar 
ceturto numuru, ar 21:18 pie -
veica “Hong Kong” vienību (16.). 
“Rīgas” panākumu ar 16 punk-
tiem kaldināja Lasmanis, reali-
zējot septiņus no astoņiem soda 
metieniem, kā arī piecus no 
sešiem viena punkta un divus no 
četriem divu punktu metieniem. 
Trīs punktus pievienoja Krū-
miņš, divus sakrāja Miezis, kurš 
piecreiz rezultatīvi piespēlēja, bet 
Čavars, kurš punktus neguva, 
izcēlās ar četrām atlēkušajām 
bumbām. Dienas otrajā spēlē 
Latvijas komanda ar 21:11 sa -
grāva “Amsterdam”, kas turnīrā 
izsēta ar piekto numuru. Desmit 
punktus guva Lasmanis, kurš 
izcīnīja arī piecas atlēkušās bum-
bas. Deviņus punktus guva un 
sešas atlēkušās bumbas sakrāja 
Miezis, divus punktus un četras 
atlēkušās bumbas Čavara kontā, 
bet bez punktiem, taču ar trim 
atlēkušajām bumbām spēli no -
slēdza Krūmiņš. D grupā “Rīga” 
svinēja uzvaru, bet par otro vietu 
cīnīsies abi tās pieveiktie preti-
nieki. Ceturtdaļfinālā, kas notiks 
svētdien, iekļūst katras grupas 
divas labākās vienības.

Laksa un Lomažs 
atzīti par Latvijas gada 

labākajiem basket
bolistiem 

Kitija Laksa  un  Rihards Lo -
mažs  atzīti par 2022. gada Lat-
vijas labākajiem basketbolistiem, 
vēsta  Latvijas Basketbola savie-
nība (LBS). 

Laksa šogad kļuva par Itālijas 
čempioni, saņemot finālsērijas 
vērtīgākās spēlētājas balvu, sa -
sniedza  FIBA Eirolīgas ceturt-
daļ finālu, kā arī ar rezultatīvu 
sniegumu palīdzēja Latvijas iz -
lasei nodrošināt vietu Eiropas 
čempionāta finālturnīrā, kas no -
risināsies nākamgad. Uz gada 
basketbolistes balvu bija izvir-
zītas arī  Elīna Babkina,  Ieva 
Pulvere, Anete Šteinberga un 
Kristīne Vītola.

Tikmēr Lomažs, vēl pārstāvot 
Denizli “Merkezefendi”, demon-
strēja rezultatīvu sniegumu Tur-
cijas čempionātā, kā arī ir viens 
izlases līderiem 2023. gada Pa -
saules kausa kvalifikācijas ciklā. 
Gada labākā basketbolista balvai 
bija izvirzīti arī  Dāvis Ber tāns, 
Kristaps Porziņģis,  Rolands 
Šmits un Kristers Zoriks. 

Savukārt gada labākā trenera 
balvu saņēma Latvijas vīriešu 
basketbola izlases galvenais tre -
neris  Luka Banki, kura vadībā 
valstsvienība izcīnīja ceļazīmi uz 
2023. gada Pasaules kausa fi  nāl-
turnīru. Labākais 3x3 basket-

bolists šogad ir bijis  Nauris 
Miezis, kamēr par labāko 3x3 
basketbolisti tika izraudzīta 
Paula Mauriņa. 

Bļugeram trīs 
rezultatīvas piespēles 

“Penguins” uzvarā; 
Balceram

savainojums

Latvijas uzbrucējs  Teodors 
Bļugers  piektdien Nacionālās 
hokeja līgas (NHL) spēlē sakrāja 
trīs rezultatīvas piespēles Pits-
burgas “Penguins” uzvarā Fila del-
fijā, bet savainojumu guva Tam -
pabejas “Lightning” uzbrucējs 
Rūdolfs Balcers. 

Pitsburgas “Penguins” izbrau-
kumā pieveica Filadelfijas “Flyers”, 
kas bija spiesta piekāpties vie-
siem ar 1:4 (0:2, 0:2, 1:0), ciešot 
devīto zaudējumu pēc kārtas. 

Bļugers asistēja trijos no čet-
riem vārtu guvumiem, palīdzot 
gūt komandas pirmos, trešos un 
ceturtos vārtus, kļūstot par spē -
les rezultatīvāko spēlētāju. 

Latvijas uzbrucējam tā bija 
pirmā trīs rezultatīvu piespēļu 
spēle NHL karjerā.

Tampabejas “Lightning” uz -
varā savā laukumā pār Sentluisas 
“Blues” ar 5:2 (3:1, 1:1, 1:0) Bal  cers 
guva savainojumu jau pirmajā 
maiņā uz ledus, pavadot lau -
kumā 23 sekundes. NHL ziņo, 
ka uzbrucējs ir guvis ķermeņa 
augšdaļas savainojumu. 

“Lightning” galvenais treneris 
Džons Kūpers pēc spēles sacīja, 
ka Balcers visticamāk laukumā 
nedosies nākamajās trīs spēlēs.

 Oļegam Znarokam 
klājas grūti bez 
Harija Vītoliņa

Oļegs Znaroks uz Kontinen-
tālās hokeja līgas (KHL) klubu 
Kazaņas “Ak Bars”, kur viņš ir 
galvenais treneris, aicinājis Lat-
vijas izlases galveno treneri Ha -
riju Vītoliņu. Vītoliņš gan šim 
aicinājumam neatsaucās. Ilgus 
gadus Znaroks un Vītoliņš bija 
izcils treneru tandēms, uzvarot 
gan Olimpiskajās spēlēs ar Krie-
vijas izlasi, gan sasniedzot vir-
sotnes KHL ar tādiem Krievijas 
klubiem kā Sanktpēterburgas SKA, 
MVD, Maskavas “Dinamo”. Aiz 
borta klīda valodas, ka “galvenais 
konstruktors” pieminēto klubu 
spēles taktikā un treniņos esot 
Harijs, bet Oļegs, savukārt, esot 
meistars vīru motivēšanā.

Znaroks par “Ak Bars” galveno 
treneri kļuva pirms šīs sezonas. 
Iepriekš ilgus gadus viņš strādāja 
tandēmā ar Vītoliņu, kurš, sā  ko ties 
Krievijas pilna mēroga ie  bru ku-
mam Ukrainā, no došanās uz Krie-
 viju atteicies. Ja Vītoliņš dotos 
strādāt uz Krieviju, viņam uz vi -
siem laikiem tiktu aizvērtas Lat-
vijas nacionālās komandas durvis.

“Sabres” ar 
Girgensonu ierindā 
gūst septiņus vārtus 
un pārtrauc astoņu 

zaudējumu sēriju
Latvijas hokejista Zemgus Gir -

gensona pārstāvētā Bufalo “Sab-
res” otrdien Nacionālās hokeja 
līgas (NHL) regulārā čempionāta 
spēlē izbraukumā ar rezultātu 7:2 
sagrāva Monreālas “Canadiens”. 
Tādējādi “Sabres” pārtrauca as -
toņu zaudējumu sēriju. Uzvaru 
Bufalo komanda nebija izcīnījusi 
kopš 2. novembra.

Pļaviņš/Samoilovs 
Austrālijā iekļūst 

“Challenge” turnīra 
pamatsacensībās 

 Latvijas basketbolists Kristaps 
Porziņģis piektdien guva 18 pun-
ktus, viņa pārstāvētajai Vašing-
tonas “Wizards” Maiami piedzī-
vojot zaudējumu Nacionālās 
basketbola asociācijas (NBA) 
mačā. “Wizards” izbraukumā 
bija spiests piekāpties Maiami 
“Heat” otro reizi triju dienu laikā, 
Mājiniekiem izrādoties spēcīgā-
kiem ar 110:107 (28:38, 28:21, 
29:26, 25:22).

Porziņģis laukumā cīņā pret 
“Heat” atradās 35 mi   nūtes un 52 
sekundes, realizējot sešus no 14 
divpunktu metieniem, vienu no 
četriem tāl me tieniem un visus 
trīs soda metie nus. Viņa rēķinā 
arī septiņas atlēkušās bumbas, 
viena rezul tatīva piespēle, divi 
bloķēti metieni, viena kļūda, trīs 
personiskās piezīmes un +/- 
rādītājs – 6.

Porziņģis gūst
41 punktu un

aizvada karjeras 
rezultatīvāko spēli 

Latvijas basketbolists Kristaps 
Porziņģis  pirmdien Nacionālās 
basketbola asociācijas (NBA) 
regulārā čempionāts spēlē guva 
41 punktu un laboja savu kar-
jeras rezultativitātes rekordu, 
palīdzot Vašingtonas “Wizards” ar 

“VEF Rīga viesos ar 53:80 pie -
kāpās Limožas CSP, kura no  dro-
šināja pārsvaru savstarpējās cīņās. 

“Šis ir smags zaudējums. Spē -
lējām drausmīgi uzbrukumā un 
vidēji aizsardzībā, jo īpaši pir-
majā puslaikā. Pieļāvām daudz 
muļķīgu kļūdu ar bumbu, iz  ska-
tījāmies nervozi un bērnišķīgi. 
Uzskatu, ka pretinieki bija pil-
nībā pelnījuši uzvarēt,” pēcspēles 
preses konferencē teica Gailītis. 
Rīdzinieki šajā mačā realizēja 
vien 32% metienu no spēles, 
turpretī pretinieki – 62%. Tāpat 
Gailīša vadītā komanda pieļāva 
16 kļūdas. F apakšgrupā pa trim 
uzvarām četrās spēlēs ir Mārča 
Šteinberga pārstāvētajai Man re-
zas “Baxi” un Lisabonas “Ben-
fica”, bet vienu panākumu guvu-
si Limožas vienība un “VEF 
Rīga”. Pirms mēneša pirmā apļa 
noslēgumā abas komandas tikās 
Rīgā, kur mājinieki izcīnīja 
pārliecinošu uzvaru ar 71:51.

“Rīgas” 3x3 basket
bolisti ar divām 
uzvarām iekļūst 

Honkongas
“Masters” turnīra 

ceturtdaļfinālā 
Latvijas 3x3 basketbola ko -

Latvijas pludmales volejbola 
duets  Mārtiņš Pļaviņš/Mihails 
Samoilovs trešdien Austrālijā ie -
kļuva “Bech Pro Tour” “Challenge” 
līmeņa sacensību pamatturnīrā. 
Pļaviņš/Samoilovs, kuri atlasē 
bija izsēti ar sesto numuru un 
brīvo kārtu saņēma brīvu, kva -
lifikācijas vienīgajā spēlē ar re -
zultātu 2-0 (21:14, 21:11) uz  va-
rēja austrāliešus Anjangu Garan gu 
un Džastinu Šūmanu (11.). 

Pamatturnīra sacensībās 24 
komandas cīnīsies modificētajā 
grupu turnīrā, pēc kura sekos 
vienmīnusa izspēles sistēma 18 
labākajām komandām. Nākošajā 
nedēļā sāksies “Elite16” turnīrs. 
Kvalifikācijas sacensībās 16 ko -
man das cīnīsies par četrām vie-
tām pamatturnīrā.

“Pro Beach Tour” rangā pirmā 
līmeņa sacensības šogad saucas 
“Elite 16”, rangā otrās ir “Chall-
enge”, trešās – “Future” sacensības. 

Ikauniecei trauma 
liek bažīties par

karjeras turpinājumu
Latvijas rekordiste septiņcīņā 

guvusi traumu un šobrīd ir ne -
ziņā par karjeras turpinājumu, 
vieglatlēte piektdien paziņoja 
sociālajos tīklos. “Atceries, ka di -
manti ir radīti zem spiediena,” 
ievadā raksta Ikauniece, kurai 
traumas dēļ pērn secen gāja 
Tokijas olimpiskās spēles. 

“Pēc visām rehabilitācijām, 
pēc visiem pūliņiem, pēc visiem 
sviedriem un asarām šovasar 
atkal izdevās sacensties, kas man 
deva tik daudz cerību un sa -
jūsmu par turpmāko nākotni. 
Bet tad ne no kurienes rudens 
treniņā dabūju vēl vienu trau-
mu,” pavēstīja sportiste.

Patlaban 30 gadus vecā Ikau-
niece izcīnīja sudraba medaļu 
2012. gada Eiropas čempionātā, 
bronzu 2015. gada pasaules čem -
pionātā un 4. vietu 2016. gada 
Riodežaneiro olimpiskajās spēlēs.

 Sporta ziņas sakopojis
ANDRIS KĻAVIŅŠ


